

ဟေဗြဲသြဝါဒစာ

ဘုရားသခင်သည် သူ၏သားတော်အားဖြင့် စကားပြောခြင်း

1 လွန်လေပြီးသောကာလ၌ ဘုရားသခင်သည် ပရောဖက်များအားဖြင့် ငါတို့၏ဘိုးဘေးတို့အား စကားပြောတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် သူတို့ကို အကြိမ်ပေါင်းများစွာ နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးဖြင့် စကားပြောတော်မူ၏။² ယခု ဤနေ့အဆုံးသောအချိန်ကာလများ၌ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား ထပ်မံ၍ စကားပြောတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် သားတော်အားဖြင့် ငါတို့အား စကားပြောတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ကမ္ဘာလောကကြီးကို သားတော်အားဖြင့် ဖန်ဆင်းတော်မူ၏။ ထို့နောက် သားတော်အား ခပ်သိမ်းသောအရာတို့၏ အမွေခံသခင်အရာ၌ ခန့်ထားတော်မူ၏။³ ထိုသားတော်သည် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းတော်ကို ပြတော်မူ၏။ ထိုသားတော်သည် ဘုရားသခင်၏ဇာတိကို ဖြစ်တော်မူ၏။ ထိုသားတော်သည် ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကို တန်ခိုးနှင့်ပြည့်စုံသောမိမိအမိန့်တော်အားဖြင့် ထိန်းချုပ်တော်မူ၏။ ထိုသားတော်သည် လူတို့ကို မိမိတို့အပြစ်မှ သန့်စင်စေ၍ ကောင်းကင်ဘုံ၌ ကြီးမြတ်တော်မူသော ဘုရားသခင်၏လက်ျာဘက်၌ ထိုင်တော်မူ၏။⁴ ဘုရားသခင်သည် ထိုသားတော်အား ကောင်းကင်တမန်တို့ ရသောဘွဲ့နာမထက် ကြီးမြတ်သောဘွဲ့နာမတော်ကို ပေးတော်မူ၏။ ထို့နောက် ထိုသားတော်သည် ကောင်းကင်တမန်တို့ထက်သာ၍ ကြီးမြတ်လာတော်မူ၏။

⁵ ဘုရားသခင်က “သင်သည် ငါ့သားဖြစ်၏။ ယနေ့ပင်ငါ

သည် သင့်အဘဖြစ်တော်မူပြီ ဟူ၍၎င်း၊”
ဆာလံ/ 2:7

“ငါသည် သူ၏အဘဖြစ်မည်၊ သူသည်လည်း ငါ၏သားဖြစ်လိမ့်မည်”

2 ဓမ္မ/ 7:14

ဟူ၍၎င်း၊ အဘယ်မည် သောကောင်းတမန်ကို တခါမျှ မိန့်တော်မူသနည်း။

⁶ ဘုရားသခင်သည် မိမိသားဦးကို လောကသို့ ယူဆောင်တော်မူသောအခါ၊

“ဘုရားသခင်၏ ကောင်းကင်တမန်အပေါင်းတို့သည် ထိုသူကို ကိုးကွယ်ကြစေ ဟုမိန့်တော်မူ၏။”

တရား/ 32:43

⁷ ကောင်းကင်တမန်တို့အား ရည်ညွှန်း၍

“ဘုရားသခင် မိန့်မြှောက်တော်မူသည်မှာ ဘုရားသခင်သည် မိမိကောင်းကင်တမန်တို့ကို လေကဲ့သို့၎င်း၊ မိမိအစေခံကျွန်ုပ်တို့ကိုမီးတောက်မီးလျှံကဲ့သို့၎င်း ဖြစ်စေ၏။”

ဆာလံ/ 104:4

⁸ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် သားတော်အားရည်ညွှန်း၍

“အိုဘုရားရှင် ကိုယ်တော်၏ပလ္လင်သည် ကာလအဆက်ဆက် တည်စေသတည်း။ ကိုယ်တော်သည် နိုင်ငံတော်ကို ဖြောင့်မတ်ခြင်းနှင့် အုပ်စိုးတော်မူလိမ့်မည်။

9 ကိုယ်တော်သည် ပြောဆိုခြင်းကို နှစ်သက်၍ ညစ်ညူးသော အရာကို မုန်းတော်မူ၏။ ဤအရာကြောင့်၊ အိုဘုရားသခင် ကိုယ်တော်၏ဘုရားသခင်သည် ကိုယ်တော်အား ကြီးမားသော ဝမ်းမြောက်ခြင်းကို ပေးတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်၏အပေါင်းအဖော်တို့အား ပေးတော်မူသော ဝမ်းမြောက်ခြင်းထက် ကြီးမားသော ဝမ်းမြောက်ခြင်းခြင်းကို ကိုယ်တော်အားပေးတော်မူ၏။” *ဆာလံ 45:6-7*

10 ဘုရားသခင်ကလည်း၊

“အိုသခင်ဘုရား၊ ကိုယ်တော်သည် ရှေးဦးစွာ၌ မြေကြီးကို ဖန်ဆင်းတော်မူ၏။ ထိုနောက် ကိုယ်တော်၏လက်တော်ဖြင့် မိုးကောင်းကင်ကို ဖန်ဆင်းတော်မူ၏။

11 ထိုအရာတို့သည် ပျောက်ကွယ်သွားသော်လည်း ကိုယ်တော်သည် အမြဲတည်တော်မူ၏။ ခပ်သိမ်းသော အရာတို့သည် အဝတ်ကဲ့သို့ ဟောင်းနွမ်းခြင်းရှိလိမ့်မည်။

12 ကိုယ်တော်သည် ထိုအရာတို့ကို ဝတ်လုံကဲ့သို့ လိပ်တော်မူ၍ ထိုအရာတို့သည် အဝတ်ကဲ့သို့ ပြောင်းလဲခြင်း ရှိလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း ကိုယ်တော်သည် မပြောင်းလဲ၍ အသက်တော်သည် ဘယ်သောအခါမျှ ကုန်ဆုံးလိမ့်မည်မဟုတ်။”

ဆာလံ 102:25-27

13 ထိုမှတစ်ပါး ဘုရားသခင်က

“သင်၏ရန်သူတို့ကို သင်၏ခြေတင်ရာ ငါမချမထားမိတိုင်အောင် ငါ၏လက်ျာဘက်၌ ထိုင်နေလော့*” ဟု အဘယ်မည်သောကောင်းကင်တမန်ကို တခါမျှ မိန့်တော်မူဘူးသနည်း။

ဆာလံ 110:1

14 ကောင်းကင်တမန်အားလုံးတို့သည် ဘုရားသခင်အား အမှုတော်ဆောင်နေသော နံဝိညာဉ်ဖြစ်၍ ကယ်တင်တော်မူခြင်းကို လက်ခံရရှိမည့်သူတို့ကို ကူညီမစေရန် စေလွှတ်ခြင်းခံသောသူများဖြစ်ကြ၏။

အကျွန်ုပ်တို့၏ကယ်တင်ခြင်းသည် ပညတ်တရားထက်သာ၍ ကြီးမား၏

2 ထို့ကြောင့် ငါတို့အား သွန်သင်ပေးသော အကြောင်းအရာတို့ကို လိုက်လျှောက်ရာတွင် ငါတို့သည် ပို၍ သတိပြုကြရမည်။ ငါတို့သည် ပို၍ သတိပြုမှုခြင်းအားဖြင့် သမ္မာတရားလမ်းမှ လမ်းလွဲသွားမည်မဟုတ်။² လွန်ခဲ့သော အချိန်ကာလတွင် ဘုရားသခင်သည် ကောင်းကင်တမန်များအားဖြင့် သွန်သင်သော အရာတို့သည် မှန်ကြောင်းသက်သေပြ၏။ ယုဒလူတို့သည် ထိုသွန်သင်ချက်နှင့် သဘောမတူသော တစ်စုံတစ်ရာကို ပြုသောကြောင့် သော်၎င်း၊ ထိုသွန်သင်ချက်၏အမိန့်ကို မလိုက်နာသောကြောင့် သော်၎င်း၊ သူတို့သည် ခံထိုက်သော အပြစ်ဒဏ်ကိုခံရ၏။ ထိုသွန်သင်ချက်တို့ကို နာခံမှုမရှိသောအခါ အပြစ်ဒဏ်ခံရကြ၏။³ ငါတို့အား ပေးအပ်သော ကယ်တင်ခြင်းသည် အလွန်ကြီးမြတ်ပေ၏။ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ဤကယ်တင်တော်မူခြင်းတရားကို နားမထောင်ဘဲ နေလျှင် ငါတို့သည် အမှန်ပင် အပြစ်ဒဏ်ခံရလိမ့်မည်။ သခင်ယေရှုသည် ဤကယ်တင်တော်မူခြင်းတရားကို လူတို့အား ပထမဦးဆုံးဟောပြောသောသူဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် ဤကယ်တင်ခြင်းသည် မှန်ကန်ကြောင်း ထိုသတင်းစကားကို ကိုယ်တော်ထံမှ ကြားရသောသူတို့သည် ငါတို့အား သက်သေပြကြ၏။⁴ ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်သည်လည်း နိမိတ်လက္ခဏာ၊ အံ့ပွယ်သော အမှုများနှင့် ထူးဆန်းသော တန်ခိုးများအားဖြင့် ထိုအကြောင်းကို သက်သေပြတော်မူ၏။ ထို့အပြင် ဘုရားသခင်သည် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် လူတို့အား ဆုကျေးဇူးများကို ပေးခြင်းဖြင့်လည်း ထိုအရာကို သက်

“သင် ... ထိုင်နေလော့” မူရင်းအရသင်၏ရန်သူတို့ကို သင်၏ခြေတင်ရာအောက်၌ ငါမချမထားမိတိုင်အောင်။

သေပြတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ထိုဆု
ကျေးဇူးများကို မိမိအလိုတော်အတိုင်းလူတို့
အားဝေငှတော်မူ၏။

**ခရစ်တော်သည် သူတို့ကို ကယ်တင်ခြင်းငှါ
လူ့ဘေဒါကို ခံယူတော်မူ၏**

⁵ဘုရားသခင်သည် ကောင်းကင်တမန်တို့
အား ယခုလာမည့်ကမ္ဘာသစ်ကို အုပ်ချုပ်သူ
များအဖြစ် ရွေးချယ်ခြင်းပြုတော်မူ။ ထိုကမ္ဘာ
သည် ငါတို့ပြောဆိုနေသောကမ္ဘာပင် ဖြစ်၏။
⁶ဤအရာနှင့် ဆန့်ကျင်၍ ကျမ်းစာတစ်ချက်၌
ဖော်ပြထားသည်မှာ

“အိုဘုရားသခင်၊ ကိုယ်တော်သည် အ
ဘယ်ကြောင့် လူကိုအောက်မေ့တော်မူ
ရသနည်း။ လူသားသည် အဘယ်သို့
သောသူဖြစ်၍ ကိုယ်တော်သည် အောက်
မေ့တော်မူရသနည်း။

⁷ ကိုယ်တော်သည် သူကို ကောင်းကင်
တမန်တို့အောက် ခေတ္တခဏနှိမ်ချထား
တော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည် သူ့အား
သရဖူအဖြစ်ဘုန်းကြီးခြင်းနှင့်ဂုဏ်ပြုခြင်း
ကိုပေးတော်မူ၏။

⁸ အရာခပ်သိမ်းတို့ကို သူ၏ထိန်းချုပ်ခြင်း*
အောက်၌ ရှိစေတော်မူ၏။”

ဆာလံ 8:4-6

ဘုရားသခင်သည် အရာခပ်သိမ်းကို သူ့အုပ်စိုး
မှုအောက်တွင် ရှိစေခြင်းအားဖြင့် သူ၏အုပ်စိုး
မှုနှင့် လွတ်သောအရာတစ်စုံတစ်ခုမျှ မရှိ။ သို့
သော်လည်း၊ အရာခပ်သိမ်းတို့အပေါ်တွင် အုပ်
စိုးလျက် ရှိကြောင်းကို ငါတို့မမြင်ရကြသေး။

⁹ငါတို့မြင်သောအရာသည် ယေရှုဖြစ်တော်မူ
၏။ ကိုယ်တော်သည် ကောင်းကင်တမန်တို့
အောက်အနည်း ငယ်နိမ့်ခြင်းကိုခံတော်မူ၏။
သို့သော်လည်း၊ ယခုတွင် ခေါင်းတော်ပေါ်၌
ဘုန်းဦးရစ်သရဖူနှင့်အတူ မြင်ရ၏။ အကြောင်း
မူကား၊ ကိုယ်တော်သည် ဒုက္ခဝေဒနာနှင့်သေ
ခြင်းကို သည်းခံတော်မူ၏။

ထိန်းချုပ်ခြင်း မူရင်းအရ ခြေတော်ရင်း

¹⁰ဘုရားသခင်သည် အရာခပ်သိမ်းကို ဖန်
ဆင်းသောသူ ဖြစ်တော်မူ၏။ အရာခပ်သိမ်း
သည်လည်း မိမိဘုန်းအသရေအတွက် ဖြစ်၏။
ထို့ကြောင့် မိမိဘုန်းအသရေတော်ကိုစံစားရန်
များစွာသောသားရှိခြင်းသည် ဘုရားသခင် အ
တွက် မှန်ကန်သောအရာဖြစ်၏။ သူတို့ကိုကယ်
တင်ခြင်းသို့ ပို့ဆောင်သောသူကို စုံလင်စေ
ခြင်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်သည် ဤအရာကိုပြု
လုပ်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ခရစ်တော်
အား ဒုက္ခဝေဒနာအားဖြင့် စုံလင်သောကယ်
တင်ရှင် ဖြစ်စေတော်မူ၏။

¹¹လူတို့ကို သန့်ရှင်းစေသောယေရှုနှင့် မိမိ
သန့်ရှင်းစေသောသူများတို့သည် မိသားစုဝင်
တစ်စုပင် ဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်သည်
ထိုသူတို့ကို ညီအစ်ကိုမောင်နှမဟုတ်ဘဲဆိုရန်
ရှက်ကြောက်ခြင်းမရှိ။ ¹²ယေရှုက

“အိုဘုရားသခင်၊ အကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်
တော်အကြောင်းကို အကျွန်ုပ်၏ညီအစ်
ကိုမောင်နှမတို့အား ပြောပါမည်။ အ
ကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်၏လူစုလူဝေး
တို့ရှေ့မှာ ကိုယ်တော်ကို ချီးမွမ်းပါမည်”
ဟုဆို၏။ ဆာလံ 22:22

¹³ကိုယ်တော်ကလည်း

“အကျွန်ုပ်သည် ဘုရားသခင်ကို ကိုးစား
ပါမည်” ဟုလည်းဆို၏။ ဟေရှာ 8:17

တစ်ဖန် ကိုယ်တော်ကလည်း

“အကျွန်ုပ်ရှိသည့် ဤနေရာတွင် ဘုရား
သခင် ပေးတော်မူသောကလေးသူငယ်
တို့နှင့်အတူရှိ၏” ဟုလည်းဆို၏။
ဟေရှာ၊ 8:18

¹⁴ထိုကလေးသူငယ်တို့သည် ခန္ဓာကိုယ်ဖြင့်
တည် ရှိနေကြသောသူများဖြစ်ကြ၏။ ထိုနည်း

တူ ယေရှုသည် ထိုသူတို့ပြုသောအရာများကို တွေ့ကြုံခံစားနိုင်မည်အကြောင်း ဤလောက သို့ ခန္ဓာကိုယ်ဖြင့်ကြွလာတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် လူကဲ့သို့ သေခြင်းကိုခံတော်မူ၏။ သေခြင်း၏ တန်ခိုးကို ပိုင်ဆိုင်သောမာရ်နတ်ကို ဖျက် ဆီးနိုင်မည်အကြောင်း ကိုယ်တော်သည် ဤအ ရာကို ပြုတော်မူ၏။¹⁵ ယေရှုသည် လူတို့ကို လွတ်မြောက်စေနိုင်မည် အကြောင်း လူကဲ့သို့ ဖြစ်လာ၍ အသေခံတော်မူ၏။ သူတို့သည် သေ ဘေးကို ကြောက်ရွံ့ကြသောကြောင့် သူတို့၏ အသက်တာအားလုံးသည် သေခြင်း၌ ကျွန်ခံ နေ၏။¹⁶ ထိုအချက်မှာ ယေရှုသည် ကောင်း ကင်တမန်တို့ကို ကူညီမစရန် လာခြင်းမဟုတ် ကြောင်း ရှင်းလင်းလျက်ရှိ၏။ ကိုယ်တော်သည် အာဗြဟံ၏ အမျိုးအနွယ်တို့ကို ကယ်တင်ရန် ကြွလာတော်မူ၏။¹⁷ ထိုအကြောင်းအရာကို ဆင်ခြင်သောခရစ်တော်သည် မိမိညီအစ်ကို မောင်နှမတို့နှင့် လုံးလုံးလျားလျား တူရမည်အ ကြောင်း သိမြင်နိုင်၏။ အကြောင်းမှာ၊ ထိုသူ တို့အတွက် ဘုရားသခင်ကို အမှုတော်ဆောင် ရာတွင် ကရုဏာရှင်နှင့် သစ္စာရှိသောယဇ်ပု ရောဟိတ်မင်းကြီး ဖြစ်နိုင်မည်အကြောင်း တည်း။ ထို့နောက် ကိုယ်တော်သည် လူတို့၏ အပြစ်များကို ယူဆောင်ခြင်းငှါ သူသည် ယဇ်ပု ဇော်ခြင်းကို ပေးကမ်းတော်မူလိမ့်မည်။¹⁸ ယခု တွင် ယေရှုသည် စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်းကို ခံရ သောသူတို့ကို ကူညီမစနိုင်တော်မူ၏။ အ ကြောင်းမူကား၊ မိမိကိုယ်တိုင်ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်း နှင့် စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်းကို ခံခဲ့ပြီးသော ကြောင့်ဖြစ်၏။

ယေရှုသည်မောရှေထက်ကြီးမြတ်တော့မူ၏
3 ထို့ကြောင့် သင်တို့အားလုံးသည် ယေရှု၏ အကြောင်းကို ဆင်ခြင်ကြရမည်။ ဘုရား သခင်သည် သူ့ကို ငါတို့ထံသို့ စေလွှတ်တော်မူ ၏။ သူသည် ငါတို့ယုံကြည်ခြင်း၏ ယဇ်ပုရော ဟိတ်မင်းကြီးဖြစ်၏။ ငါ၏သန့်ရှင်းသူ ညီအစ် ကိုမောင်နှမများဖြစ်သောသင်တို့အားလုံးသည်

ဘုရားသခင် ဒေါ်ဖိတ်တော်မူသောသူများဖြစ် ကြ၏။² ဘုရားသခင်သည် ယေရှုအား ငါတို့ ထံသို့ စေလွှတ်၍ ငါတို့၏ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်း ဖြစ်စေတော်မူ၏။ ယေရှုသည် မောရှေနည်းတူ ဘုရားသခင်အပေါ် သစ္စာရှိတော်မူ၏။ ကိုယ် တော်သည် ဘုရားသခင်၏ အိမ်တော်၌ အရာ ခပ်သိမ်းကို ဘုရားသခင်၏အလိုတော်အတိုင်း ပြုတော်မူ၏။³ အိမ်ဆောက်သောသူသည် အိမ် ထက်သာ၍ ကြီးသောဂုဏ်ပြုခြင်းကိုခံထိုက်၏။ ထိုနည်းတူ ယေရှုသည် မောရှေထက်သာ၍ ကြီးသောဂုဏ်ပြုခြင်းကိုခံထိုက်၏။⁴ အိမ်ရှိသမျှ တို့သည် တစ်စုံတစ်ယောက်သောအားဖြင့် ဆောက်လုပ်ခြင်းဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း၊ ဘုရား သခင်သည် ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကို ဆောက် လုပ်တော်မူသောသူဖြစ်၏။⁵ မောရှေသည် ဘုရားသခင်၏အိမ်တော်တခုလုံးတွင် သစ္စာရှိ သော အစောင့်ကျွန်တစ်ယောက်အဖြစ် အမှု တော်ဆောင်ခဲ့၏။ ဘုရားသခင်သည် နောင် ကာလ၌အဘယ်သို့ မိန့်တော်မူမည်ကို မောရှေ သည်လူတို့အား ပြောပြ၏။⁶ ခရစ်တော်မူကား၊ သားကဲ့သို့ ဘုရားသခင်၏အိမ်တော်ကို သစ္စာ ရှိစွာအုပ်ချုပ်တော်မူ၏။ ငါတို့ ယုံကြည်သော သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏အိမ်တော်များ ဖြစ် ကြ၏။ ငါတို့၌ရှိသော ကြီးမားသောမျှော်လင့် ခြင်းနှင့်ဆက်လက်၍တည်ကြည်လျှင် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏အိမ်တော်ဖြစ်၏။

ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်နောက်တော်သို့ ဆက်လက်၍ လိုက်ရမည်

⁷ ထို့ကြောင့် ထိုသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် မိန့်တော်မူသကဲ့သို့
 “ယနေ့တွင် သင်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ အသံတော်ကို ကြားလျှင်၊
⁸ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို ဆန့်ကျင် သော အတိတ်ကာလကဲ့သို့ သင်တို့၏ စိတ်နှလုံးကို မခိုင်မာစေနှင့်။ ထိုနေ့မူ ကား၊ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်အား တောတွင် စုံစမ်းသောနေ့ ဖြစ်၏။

- 9 သင်တို့၏ဘိုးဘေးတို့သည် တောတွင် ငါ ပြုသောအမှုများကို အနှစ်လေးဆယ် ပတ်လုံးတွေ့မြင်ကြ၏။ သို့သော်လည်း သူတို့သည် ငါ၏သည်းခံခြင်းကို စုံစမ်းကြ၏။
- 10 ထို့ကြောင့် ငါသည် ထိုသူတို့အပေါ်၌ ဒေါသအမျက်ထွက်၍ မိန့်မြှောက်သည်မှာ ‘ထိုလူတို့၏ ကြံစည်သောနည်းလမ်းသည် အမြဲပင် မှားယွင်းနေ၏။ သူတို့သည် ငါ၏လမ်းခရီးကို ဘယ်သောအခါမျှ နားမလည်ကြ။’
- 11 ထို့ကြောင့် ‘သူတို့သည် ငါ၏ချမ်းသာထဲသို့ ဘယ်သောအခါမျှ မဝင်ရဟု အမျက်ထွက်၍ ငါကျိန်ဆို၏။’”

ဆာလံ 95:7-11

12 ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့၊ သင်တို့သည် အသက်ရှင်တော်မူသော ဘုရားသခင်၏နောက်တော်ကိုလိုက်ခြင်းမှ ရပ်တန့်စေ၍ ယုံကြည်ရန် ငြင်းပယ်တတ်သည့် ဆိုးညစ်သောစိတ်နှလုံးမရှိစေခြင်းငှါ သတိပြုကြလော့။ 13 သို့သော်လည်း သင်တို့သည် အချင်းချင်း အမြဲတိုက်တွန်းနှိုးဆော်ကြလော့။ “ယနေ့”သည် ဤအရပ်၌ရှိနေသမျှကာလပတ်လုံး ဤအရာကို ပြုကြလော့။ သို့ပြုလျှင် အပြစ်နှင့်လူတို့ကို လှည့်ဖြားတတ်သော အပြစ်၏အစွမ်းသတ္တိအားဖြင့် အဘယ်သူမျှ စိတ်နှလုံးခိုင်မာလာမည်မဟုတ်။ 14 ငါတို့အားလုံးသည် ခရစ်တော်ပိုင်ဆိုင်သောအရာခပ်သိမ်းကို ဝေမျှလျှက်ရှိကြ၏။ ငါတို့သည် အစအစဉ်၌ရှိသော တည်ကြည်သောယုံကြည်ခြင်းကို အဆုံးတိုင်အောင်ခိုင်မြဲစွာကိုင်စွဲလျှင် ဤအရာသည် ဆက်လက်မှန်ကန်လိမ့်မည်။ 15 ကျမ်းစာလာသည်ကား၊

“ယနေ့တွင် သင်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ အသံတော်ကို ကြားလျှင်၊ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို ဆန့်ကျင်သော အတိတ်ကာလကဲ့သို့ ခိုင်မာသောစိတ်နှလုံးမရှိကြနှင့်။”
ဆာလံ 95:7-8

16 ဘုရားသခင်၏အသံတော်ကို ကြားလျက်ပင် ဆန့်ကျင်ဘက်ပြုသော သူတို့သည် အဘယ်သူနည်း။ အဲဂုတ္တုပြည်မှ မောရှေထုတ်ဆောင်လာသောသူများ ဖြစ်ကြသည် မဟုတ်လော့။ 17 ဘုရားသခင်သည် သူတို့အပေါ်တွင် နှစ်ပေါင်းလေးဆယ်ပတ်လုံးအမျက်ထွက်သော သူတို့သည် အဘယ်သူနည်း။ ထိုသို့ပြုခြင်းကြောင့် သူတို့သည် တော၌ဒုစရိုက်အပြစ်ကို ပြု၍ သေသောသူများမဟုတ်လော့။ 18 သင်တို့သည် ငါ၏ချမ်းသာထဲသို့ အဘယ်သောအခါမျှ မဝင်ရဟု ဘုရားသခင်ကျိန်ဆိုတော်မူသော သူတို့သည် အဘယ်သူနည်း။ ဘုရားသခင်ကို နာမခံသောလူတို့ဖြစ်သည် မဟုတ်လော့။ 19 ထို့ကြောင့် ထိုသူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ချမ်းသာထဲသို့ ဝင်ခွင့်မရသည်ကို ငါတို့မြင်တွေ့ကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ထိုသူတို့သည် မယုံကြည်ကြသောကြောင့်ဖြစ်၏။

4 ငါတို့သည် ထိုသူတို့အား ဘုရားသခင် ပေးတော်မူသောဂတိတော်ကို ယခုတိုင် ရရှိကြ၏။ ထိုဂတိတော်မူကား၊ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏ချမ်းသာထဲသို့ ဝင်နိုင်သေး၏။ ထို့ကြောင့် သင်တို့တွင် အဘယ်သူမျှ ထိုဂတိတော်ကို မဆုံးရှုံးမည်အကြောင်း ငါတို့သည် အလွန်သတိထားသင့်၏။ 2 ထိုလူတို့ကို ဟောပြောသကဲ့သို့ ငါတို့အား ထိုသတင်းစကားကို ဟောပြောတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုသတင်းစကားကို ကြားသောသူတို့သည် ထိုတရားစကားမှ အကျိုးမရကြ။ အကြောင်းမှာ ထိုတရားစကားကို ကြား၍ ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် လက်မခံကြသောကြောင့် ဖြစ်၏။ 3 သို့သော်လည်း ယုံကြည်သော ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏ချမ်းသာထဲသို့ ဝင်နိုင်ကြ၏။ ဘုရားသခင်မိန့်တော်မူသည်ကား၊

“ငါသည် အမျက်ထွက်၍ ကျိန်ဆိုထားသည်မှာ ‘ထိုလူတို့သည် ငါ၏ချမ်းသာထဲသို့ ဘယ်သောအခါမျှ မဝင်ရကြ’” ဟု မိန့်တော်မူ၏။

ဆာလံ 95:11

ဘုရားသခင်သည် ထိုကဲ့သို့ မိန့်မြှောက်တော်မူသော်ငြားလည်း မိမိအလုပ်တော်သည် ကမ္ဘာလောကကြီးကို ဖန်ဆင်းပြီးကတည်းကပင် ပြီးစီးခဲ့ပြီ။⁴ အကြောင်းမူကား၊ ကျမ်းစာတစ်ချက်၌ ဘုရားသခင်သည် ခုနစ်ရက်မြောက်သောနေ့နှင့်ပတ်သက်၍ ဤအကြောင်းကို မိန့်တော်မူ၏။ “ထို့ကြောင့် ခုနစ်ရက်မြောက်သောနေ့တွင် မိမိအလုပ်အားလုံးမှ အနားယူတော်မူ၏။”*⁵ ငါတို့ဖော်ပြထားသည့် အခြားသောကျမ်းစာတစ်ချက်တွင်လည်း ဘုရားသခင်က ထိုသူတို့သည် ငါ၏ချမ်းသာထံသို့မဝင်ရဟု ဆိုထားသေး၏။

⁶လူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ချမ်းသာထံသို့ ဝင်နိုင်သည် ဆိုသောအချက်အလက်သည် ယနေ့တိုင်အောင် မှန်ကန်လျက်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း ရှေးဦးစွာ ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကြားရသော ထိုသူတို့သည် နာမခံသောကြောင့် ဝင်ခြင်းငှါမတတ်နိုင်ကြ။⁷ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် “ယနေ့” ဟုခေါ်သော အခြားသောနေ့တစ်နေ့ကို တဖန်ရွေးချယ်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ထိုနေ့အကြောင်းကို ကာလကြာမြင့်ပြီးမှ ဒါဝိဒ်အားပြင်မိန့်တော်မူ၏။ ထိုအချက်အလက်ကို အထက်တွင် ငါတို့၏အသုံးပြုသောကျမ်းချက်၌ ရေးသားထားသည်မှာ

“ယနေ့တွင် သင်သည် ဘုရားသခင်၏ အသံတော်ကိုကြားလျှင် အတိတ်ကကဲ့သို့ ခိုင်မာသောစိတ်နှလုံးမရှိကြနှင့်” ဟူ၍ ပြစ်၏။
ဆာလံ/ 95:7-8

⁸ယေရှုသည် လူတို့ကို ဘုရားသခင်၏ချမ်းသာထံသို့ ဆောင်မသွားကြောင်းကို ငါတို့သိကြ၏။ ငါတို့သည် ဤအကြောင်းအရာတို့ကို သိကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ဘုရားသခင်သည် မိမိချမ်းသာထံသို့ဝင်ခြင်းအတွက် အခြားသောနေ့တစ်နေ့အကြောင်းကို နောက်ပိုင်းတွင် မိန့်တော်မူ၏။⁹ ထို့ကြောင့် ငြိမ်ဝပ်စွာနေသောခုနစ်ရက်မြောက်သောနေ့သည် ဘုရားသခင်၏လူတို့အတွက်လာနေဆဲဖြစ်၏။¹⁰ ဘုရားသခင်သည် မိမိ

အလုပ်အား လုံးပြီးသောအခါ အနားယူတော်မူ၏။ ထိုနည်းတူ ဘုရားသခင်၏ချမ်းသာထံသို့ ဝင်သောသူတို့သည် လည်းဘုရားသခင်၏ပြုမူသည့်နည်းတူ မိမိအလုပ်မှ အနားယူရ၏။¹¹ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏ချမ်းသာထံသို့ ဝင်ရန်တတ်နိုင်သမျှ ကြိုးစားကြမည်။ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏စကားကိုနားထောင်ရန် ငြင်းပယ်၍ ဆုံးရှုံးသွားသောလူတို့ကဲ့သို့ မဖြစ်ရမည်အကြောင်းအလွန်ကြိုးစားကြရမည်။

¹²ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်သည် အသက်ရှင်၍အလုပ်လုပ်တော်မူ၏။ နှုတ်တော်ထွက်စကားသည် အထက်ဆုံးသောစားထက်ပင်သာ၍ ထက်မြက်၏။ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်သည် ငါတို့အထံ၌ ဓားကဲ့သို့ခွဲခြမ်းတတ်၏။ နှုတ်ကပတ်တော်သည် စိတ်နှလုံးနှင့် စိတ်ဝိညာဉ် ဆက်စပ်သောနေရာကို ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာတတ်၏။ နှုတ်ကပတ်တော်သည် ငါတို့၏အရိုးဆစ်နှင့်ခြင်ဆီကို ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာတတ်၏။ နှုတ်ကပတ်တော်သည် ငါတို့၏စိတ်အထင်နှင့် စိတ်နှလုံးအကြံအစည်တို့ကို လည်းစီရင်တော်မူ၏။¹³ ဘုရားသခင်၏မျက်မှောက်တော်၌ အဘယ်အရာမျှ မပုံးကွယ်နိုင်။ ဘုရားသခင်သည် အရာခပ်သိမ်းတို့ကို ရှင်းလင်းစွာ မြင်တော်မူ၏။ အရာခပ်သိမ်းတို့သည် ဘုရားသခင်၏ရှေ့မှောက်တော်၌ လှန်ထားတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ ငါတို့၏အသက်တာလမ်းကို ကိုယ်တော်ထံ၌ လျှောက်ရမည်။

ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်သို့ချဉ်းကပ်ရန် ခရစ်တော်သည် ငါတို့ကိုမစတော်မူ၏

¹⁴ငါတို့တွင် ကောင်းကင်ဘုံသို့ ကြွတော်မူ၍ ယခုတွင် ဘုရားသခင်နှင့်အတူ နေတော်မူသော ယင်ပုရောဟိတ်မင်းတစ်ပါးရှိ၏။ ထိုသူသည် ဘုရားသခင်၏သားတော်ယေရှုဖြစ်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ငါတို့ရရှိထားသောယုံကြည်ခြင်းကို ခိုင်မြဲစွာစွဲကိုင်ကြကုန်အံ့။¹⁵ ငါတို့၏ယင်ပုရောဟိတ်မင်းကြီး ယေရှုသည် ငါတို့၏အားနည်းခြင်းတို့ကိုသိမြင်နိုင်စွမ်းရှိတော်မူ၏။ ယေရှု

*“ထို့ကြောင့် ... တော်မူ၏” ကမ္ဘာ 2:2

သည် လောက၌ရှိနေခဲ့စဉ် စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်းအမျိုးမျိုးကိုခံတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်သည် ငါတို့ခံရသော စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်းမျိုးကိုခံရ၏။ သို့သော်လည်း ကိုယ်တော်သည် ဘယ်သောအခါမျှ အပြစ်ကျူးလွန်တော်မမူ။¹⁶ ထို့ကြောင့် ငါတို့၏ယင်ပုရောဟိတ်မင်းဖြစ်သော ယေရှုနှင့်အတူ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ပလ္လင်ရှေ့မှောက်သို့ သွားရန် ပြည့်စုံသောလွတ်လပ်ခြင်းအခွင့်ကိုရကြ၏။ ထိုအရပ်၌ ငါတို့လိုအပ်သောအခါ ကူညီခြင်းငှါ ကရုဏာတော်နှင့်သနားခြင်းကို လက်ခံရရှိကြ၏။

5 ယုဒလူမျိုးတို့၏ ယင်ပုရောဟိတ်မင်းသည် လူအများထံမှ ရွေးကောက်ခြင်းခံရ၏။ သူသည် လူတို့ကိုယ်စား ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ကို ဆောင်ရွက်ရန် ရွေးချယ်ထားခြင်း ဖြစ်၏။ ယင်ပုရောဟိတ်မင်းသည် အပြစ်ဖြေရန် ပူဇော်သတ္တုများနှင့် ယင်ပူဇော်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။² ထို့ကြောင့် သူသည် ကိုယ်တိုင် နှမ်းရိအားနည်းခြင်းရှိသည်ဖြစ်၍ မိုက်သောသူနှင့် မှားယွင်းသောသူတို့အား သည်းခံခြင်းငှါ တတ်နိုင်၏။³ ယင်ပုရောဟိတ်မင်းသည် လူတို့အပြစ်အတွက် ယင်ပူဇော်ရမည်။ သူသည် မိမိအပြစ်အတွက်လည်း ယင်ပူဇော်ရမည်။ သို့သော်လည်း မိမိကိုယ်တိုင် အားနည်းချက်ရှိ၏။ ထို့ကြောင့် မိမိ၏အပြစ်အတွက်လည်း ယင်ပူဇော်ရ၏။

⁴ ယင်ပုရောဟိတ်မင်းအရာဂုဏ်ပြုထိုက်၏။ သို့သော်လည်း ထိုဂုဏ်အတွက် အဘယ်သူမျှ မိမိကိုယ်ကိုမရွေးချယ်။ ထိုသူသည် အာရုန်ကဲ့သို့ ဘုရားသခင်ခေါ်ထားသောသူဖြစ်၏။⁵ ထိုနည်းတူခရစ်တော်သည် ယင်ပုရောဟိတ်မင်းအရာ၌ရရှိရန် မိမိကိုယ်ကို ပေးအပ်သည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် သူ့ကို ရွေးကောက်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်ကလည်း ခရစ်တော်အား၊

“သင်သည် ငါ့သားဖြစ်၏။ ယနေ့ငါသည် သင်၏အဘဖြစ်သည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။
ဆာလံ 2:7

‘ဘုရားသခင်က အခြားကျမ်းစာတစ်ချက်၌၊

“သင်သည် မေလဒိဇေဒက်ကဲ့သို့ ထာဝရယင်ပုရောဟိတ်ဖြစ်လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ။
ဆာလံ 110:4

⁷ ခရစ်တော်သည် လောက၌ နေစဉ်ဘုရားသခင်ထံတော်မှ အကူအညီရရန် ဆုတောင်းပတ္တနာပြု၏။ ဘုရားသခင်သည် သူ့အား သေခြင်းမှ ကယ်လွှတ်နိုင်တော်မူသော တစ်ဆူတည်းသော ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူ၏။ ခရစ်တော်သည် ဘုရားသခင်ထံသို့ မျက်ရည်ကျလျက် ကြွေးကြော်ခြင်းဖြင့် ဆုတောင်းတော်မူသောအခါ ဘုရားသခင်နားညောင်းတော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သူသည် စိတ်နှလုံးနှိမ့်ချ၍ ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်အတိုင်း လိုက်နာတော်မူ၏။⁸ ခရစ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏ သားတော်ဖြစ်တော်မူ၏။ သို့သော်လည်း ဆင်းရဲဒုက္ခကိုခံ၍ ထိုဆင်းရဲဒုက္ခအားဖြင့် နားထောင်ခြင်းအကြောင်းကို သင်ယူတော်မူ၏။⁹ ဤသို့ဖြင့် ခရစ်တော်သည် ပြည့်စုံခြင်းသို့ ရောက်၍ ယခုတွင် မိမိကိုနာခံသော သူ့အပေါင်းတို့အား ထာဝရကယ်တင်နိုင်၏။¹⁰ ဘုရားသခင်သည်လည်း ခရစ်တော်အား ယင်ပုရောဟိတ်မင်း မေလဒိဇေဒက်* နည်းတူ ဖြစ်စေတော်မူ၏။

ဆုံးရှုံးခြင်းကိုဆန့်ကျင်ရန်သတိပေးခြင်း

¹¹ ငါတို့သည် ဤအကြောင်းအရာနှင့်ပတ်သက်၍ သင်တို့အား ပြောစရာများစွာရှိ၏။ သို့သော်လည်း ထိုအကြောင်းအရာကို ရှင်းပြရန် အလွန်ခက်ခဲလှ၏။ အကြောင်းမှာ သင်တို့သည် နားလည်လိုသောစိတ်မရှိသောကြောင့် ဖြစ်၏။¹² သင်တို့သည် ကာလကြာသောကြောင့် ယခုအချိန်တွင် သင်တို့သည် ဆရာဖြစ်သင့်၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်သွန်သင်ခြင်း၏အခြေခံသမ္မာတရားကို တစ်ပန် သွန်သင်ရန် လိုအပ်နေသေး၏။ သင်တို့သည် နို့ကဲ့

မေလဒိဇေဒက် အာဗြဟံဒေတ်တုန်းမှာနေထိုင်ခဲ့သော ယင်ပုရောဟိတ်မင်းနှင့်ဘုရင် ကမ္ဘာ 14:17-24။

သို့သောအစာကို မလိုအပ်ဘဲ မာကျောသော အစာကို လိုအပ်ကြ၏။¹³ နို့ကိုသာသုံးဆောင် သောသူသည် ကလေးသူငယ်ဖြစ်၏။ ထိုသူ သည် ဟုတ်မှန်သောသွန်သင်ခြင်းအကြောင်း ကို နားလည်ခြင်းမရှိ။¹⁴ မာကျောသောအစာ သည် ဝိညာဉ်ပကတိ၌ အရွယ်ရောက်သောသူ တို့အတွက်ဖြစ်၏။ ထိုအစာသည် အဆက်မပြတ် လက်တွေ့လုပ်ဆောင်ခြင်းအားဖြင့် ဝိညာဉ်ပက တိ၌ အရွယ်ရောက်သောသူတို့အတွက် ဖြစ်၏။ ထိုအရာကြောင့် သူတို့သည် ကောင်းသောအ ရာနှင့် ဆိုးသောအရာများကို ပိုင်းခြားသိမြင် နိုင်စွမ်းရှိ၏။

6 ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ခရစ်တော်၏အ ကြောင်းအရာသင်ခန်းစာအစပိုင်းကို ရပ် တန့်ရမည်။ ငါတို့၏မူလအစပြုသောနေရာသို့ ပြန်မလှည့်ရ။ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ယုံ ကြည်ခြင်းအားဖြင့်၎င်း၊ သေခြင်းသို့ ပို့ဆောင် တတ်သောအရာများမှ လှည့်သွားခြင်းအား ဖြင့်၎င်း၊ ငါတို့၏အသက်တာသည် ခရစ်တော် နှင့်အစပြုခဲ့ပြီဖြစ်၏။² ထိုအချိန်၌ ငါတို့သည် ဗတ္တိဇ်တရားကို၎င်း၊ လက်တင်ခြင်းကို၎င်း၊ ရှင် ပြန်ထမြောက်ခြင်းကို၎င်း၊ ထာဝရစီရင်ခြင်း အ ကြောင်းကို၎င်း သွန်သင်ခြင်းကိုခံရကြ၏။ သို့ သော်လည်းယခုအချိန်၌ပို၍ရင့်ကျက်သောသွန် သင်ခြင်းသို့ ချဉ်းကပ်ရကြမည်။³ ဘုရားသခင် အခွင့်ပေးလျှင် ငါတို့လည်း ထိုသို့ပြုကြမည်။

⁴⁻⁶ လူတို့သည် ခရစ်တော်၏လမ်းခရီးတော် ကို ထားရစ် ပြီးလျှင်၊ သူတို့၏အသက်တာကို နောက်တစ်ကြိမ် ပြောင်းလဲပေးနိုင်မည်လော၊ သမ္မာတရားကို သင်ယူပြီးလျှင် ဘုရားသခင်၏ ဆုကျေးဇူးတော်ကို ခံယူ၍ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၌လည်း ဝေမျှခံယူသောသူတို့ကို လည်း ငါပြော၏။ သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ သွန်သင်ခြင်းတရားကို နားထောင်၍ အနာဂတ် ကမ္ဘာ၏တန်ခိုးများကိုမြင်ကြ၏။ မိမိကိုယ်တိုင် သည်လည်း ထိုအရာရှိသမျှတို့ကို အလွန် ကောင်း မြတ်သည်ဟု သိမြင်ကြ၏။ သို့သော် လည်း သူတို့သည် သမ္မာတရားလမ်းမှ လမ်းလွဲ

သွားကြ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့၏အသက်တာ များကိုပြောင်းလဲ၍ နောက်တစ်ဖန် ခရစ်တော် ထံသို့ ပြန်လှည့်လာရန် သူတို့အတွက် မဖြစ် နိုင်။ အကြောင်းမူကား၊ ခရစ်တော်မှ ပြန်လှည့် သောသူတို့သည် အမှန်စင်စစ်ခရစ်တော်အား နောက်တစ်ကြိမ် လက်ဝါးကားတိုင်မှာ သံနှင့် ရိုက်ထားသောသူများပင် ဖြစ်ကြ၏။ သူတို့ သည် ခရစ်တော်ထံသို့ ရှက်ကြောက်ဖွယ်ရာအ ကြောင်းကို လူအပေါင်းတို့၏ရှေ့မှောက်တွင် ယူ ဆောင်ကြ၏။

⁷ ထိုသူတို့သည် မိုးရေကို အဖန်ဖန်ခံယူ၍ လယ်လုပ်သူများအတွက် ကောင်းသောအသီး နံကို ဖြစ်စေသောမြေနှင့်တူ၏။ ထိုမြေသည် ဘုရားသခင်၏ကောင်းချီးမင်္ဂလာကိုခံတတ်၏။⁸ သို့သော်လည်း ထိုမြေသည် ဆူးပင်နှင့်မြက် ရိုင်းပင်များကို ပေါက်စေလျှင် ထိုမြေသည် အ သုံးမဝင်တော့ချေ။ ထိုမြေသည် ဘုရားသခင် ၏ကျိန်ဆဲခြင်း ဘေးအန္တရာယ်၌တည်၏။

⁹ ချစ်မိတ်ဆွေတို့ ငါတို့သည် ဤစကားများ ကို သင်တို့အား ပြော၏။ သို့သော်လည်း အ မှန်စင်စစ် သင်တို့ထံမှ သာ၍ကောင်းမွန်သော အရာများကို ငါတို့သည် မျှော်လင့်ကြ၏။ သင် တို့သည် ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်စေသောအ ရာတို့ကို ပြုကြမည်အကြောင်း ငါတို့သိကြ၏။¹⁰ ဘုရားသခင်သည် မျှတတော်မူ၏။ ဘုရား သခင်သည် သင်တို့ပြုခဲ့သောအရာရှိသမျှနှင့် မိမိလူတို့ကို ကူညီခြင်းအားဖြင့် သင်တို့ပြုခဲ့သော ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို မေ့လျော့တော်မူလိမ့်မည် မဟုတ်။ ထိုနောက် သင်တို့သည် ဘုရားသခင် ၏လူတို့ကို ဆက်လက်၍ ကူညီသောအရာတို့ ကို ဘုရားသခင်သည် မေ့လျော့တော်မူလိမ့် မည်မဟုတ်။¹¹ သင်တို့တစ်ယောက်စီသည် အ စဉ်ကြိုးစားအားထုတ်၍ အသက်ထက်ဆုံးတိုင် တည်ကြည်ရမည်။ ထိုနောက် သင်တို့မျှော်လင့် ထားသည်ကြီးမြတ်သောအရာကို အသေအချာ ရရှိကြလိမ့်မည်။¹² သင်တို့သည် ပျင်းရိသောသူ များဖြစ်ရန် အကျွန်ုပ်တို့အလိုမရှိ။ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်ကို ရရှိသောသူတို့၏

ပုံသက်သေကို လိုက်လျှောက်ခြင်းငှါ ငါတို့အလို ရှိကြ၏။ ထိုသူတို့သည် ဘုရားသခင်ဂတိထား တော်မူသောအရာများကို ရရှိကြခြင်းမှာ ယုံ ကြည်ခြင်း၊ သည်းခံခြင်းအားဖြင့်သာဖြစ်ကြ၏။

¹³ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံနှင့် ဂတိတစ် ခုပြုတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ဂတိတော် ကို ပြည့်စုံစေမည့်အကြောင်း ကိုယ်ကိုယ် သက်သေတစ်ခုကဲ့သို့ ဖြစ်စေ၍ ကျိန်ဆိုတော်မူ ၏။ ¹⁴ဘုရားသခင်က “သင့်အား အမှန်စင်စစ် ငါကောင်းချီးပေးမည်။ သင့်ကို များပြားစွာ သောမျိုးဆက်များကို ငါပေးမည်”* ဟုမိန့် တော်မူ၏။ ¹⁵အာဗြဟံသည် ထိုအကြောင်းအ ရာဖြစ်လာရန် စိတ်ရှည်စွာသည်းခံစောင့်ဆိုင်း လျှက်နေ၏။ ထိုနောက် အာဗြဟံသည် ဘုရား သခင်ဂတိတော်ထားသည့်အတိုင်း ကောင်းချီး မင်္ဂလာကိုခံစားရရှိ၏။

¹⁶လူတို့သည် ကျိန်ဆိုသောအခါ မိမိတို့ ထက် ကြီးမြတ်သောနာမကို အသုံးပြုကြ၏။ ထိုဝန်ခံချက်သည် မိမိတို့ပြောဆိုသောအရာ သည် မှန်ကန်မှုရှိကြောင်းသက်သေပြခြင်းဖြစ် ၏။ ထိုဂတိသည် ငြင်းခုံမှုအားလုံးကို အဆုံး သတ်စေ၏။ ¹⁷ဂတိတော်သည် မှန်ကြောင်း သက်သေပြရန် ဘုရားသခင်အလိုတော်ရှိ၏။ ထိုသူအပေါင်းတို့သည် ဂတိတော်ခံရသည့်အ တိုင်း ထိုဂတိတော်ကို ခံစားရရှိမည်အကြောင်း သက်သေပြရန် ဘုရားသခင်အလိုတော်ရှိ၏။ ဘုရားသခင်သည် ထိုသူအပေါင်းတို့အား မိမိ၏ ရည်ရွယ်ချက်သည် ဘယ်သောအခါမျှ ပြောင်း လဲမည် မဟုတ်ကြောင်း ရှင်းလင်းစွာ သိရှိစေ ခြင်းငှါ အလိုတော်ရှိ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရား သခင်သည် မိမိဂတိတော်ကို ကျိန်ခြင်းအားဖြင့် သက်သေပြတော်မူ၏။ ¹⁸ထိုအရာနှစ်ခုသည် ဘယ်သောအခါမျှ ပြောင်းလဲခြင်းမရှိ။ ဘုရား သခင်သည် ကျိန်ဆိုသောအခါဘယ်သောအခါ မျှ မုသာသုံးတော်မမူ။ ထို့ကြောင့် ထိုအရာတို့ သည် ဘုရားသခင်ထံသို့ ခိုလှုံရန် ပြေးသောငါ တို့အား ခွန်အားပေး၏။ ထိုအရာနှစ်ပါးသည်

ဘုရားသခင် ပေးသနားတော်မူသောမျှော်လင့် ခြင်းကို ဆက်လက်၍ ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်အတွက် ခွန်အားနှင့်နှစ်သိမ်းမှုကို ငါတို့အားပေး၏။ ¹⁹ငါ တို့တွင် ဤကဲ့သို့သော မျှော်လင့်ခြင်းရှိကြ၏။ ထိုအရာသည် ကျောက်ဆူးကဲ့သို့ဖြစ်၏။ ထိုအ ရာသည် ခွန်အားနှင့်ပြည့်စုံ၍ ခိုင်မာမှုရှိ၏။ ထိုအရာသည် ငါတို့အား လုံခြုံမှုကိုပေး၏။ ထို မျှော်လင့်ခြင်းသည် ကောင်းကင်ဘုံဗိမာန် တော်ရှိသန့်ရှင်းရာဌာနတော်၏ ကန့်လန့်ကာ ခန်းဆီးနောက်ကွယ်အတွင်းဝင်သွား၏။ ²⁰ခရစ် တော်သည် ထိုကန့် လန့်ကာအတွင်းသို့ ဝင်၍ ငါတို့အတွက် လမ်းကို ဖွင့်လှစ်ပေးတော်မူ၏။ ခရစ်တော်သည် မေလဒိဇေဒက်နည်းတူ ထာဝ ရယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းဖြစ်တော်မူ၏။

ယဇ်ပုရောဟိတ်မေလဒိဇေဒက်

7 မေလဒိဇေဒက်သည် ရှာလင်ရှင်ဘုရင် ဖြစ် ၍ အမြင့်ဆုံးသော ဘုရားသခင်၏ ယဇ်ပု ရောဟိတ်ဖြစ်၏။ အာဗြဟံသည် ရှင်ဘုရင်တို့ကို နှိမ်နင်းရာမှ ပြန်လာသောအခါ မေလဒိဇေဒက် သည် အာဗြဟံကို တွေ့ဆုံ၏။ ထိုနေ့၌ မေလဒိဇေဒက်သည် အာဗြဟံကို ကောင်းချီး ပေး၏။ ²အာဗြဟံလည်း မေလဒိဇေဒက်အား မိမိ၌ရှိသောအရာအားလုံး၏ ဆယ်ဖိုတစ်ဖိုကို ပေး၏။ မေလဒိဇေဒက်ဟူသော အမည်သည် အဓိပ္ပါယ်နှစ်မျိုးရှိ၏။ ပထမအဓိပ္ပါယ်မှာ “ကောင်းမြတ်သောဘုရင်”နှင့် နောက်တစ်မျိုး မှာ ရှာလင်ဘုရင်၏အဓိပ္ပါယ်မှာ “ငြိမ်သက် ခြင်းဘုရင်” ဟူ၍ဖြစ်၏။ ³မေလဒိဇေဒက်၏ အဘ၊ အမိနှင့်အဘယ်အရပ်မှ လာသည်ကို အ ဘယ်သူတစ်စုံတစ်ယောက်မျှ မသိရှိကြ။* အ ဘယ်အခါ၌မွေးဖွား၍ အဘယ်အခါ၌ ကွယ်လွန် သည်ကိုလည်း အဘယ်သူတစ်စုံတစ်ယောက် မျှမသိရှိကြ။ မေလဒိဇေဒက်သည် ဘုရားသခင် ၏သားတော်ကဲ့သို့ဖြစ်၍ ယဇ်ပုရောဟိတ်ကဲ့ သို့ အစဉ်အမြဲရှိနေ၏။

*သင့်အား ... ငါပေးမည်” ကမ္ဘာ 22:17

မည်သူ ... မသိရှိကြ မူရင်းအရ၊ မေလဒိဇေဒက်သည် အဘမရှိ၊ အမိမရှိ၊ ရှေ့မျိုးစဉ်ဆက်မရှိ။

⁴ထို့ကြောင့် မေလဒိဇေဒက်သည် အဘယ်မျှလောက်ကြီးမြတ်သည်ကို သင်တို့သိမြင်နိုင်ကြ၏။ အာဗြဟံသည် စစ်ပွဲမှ မိမိအနိုင်ရရှိထားသော အရာအားလုံးတို့၏ ဆယ်ဖိုတစ်ဖိုကို သူ့အား ပေးသည့်တိုင်အောင် သူသည် အလွန်ကြီးမြတ်၏။ ⁵ပညတ်ကျမ်း၌ ရေးထားသကဲ့သို့ လေဝိအမျိုးမှ ယဇ်ပုရောဟိတ်ဖြစ်လာသော သူတို့သည် လူတို့ထံမှ ဆယ်ဖိုတစ်ဖိုကို ယူရမည်။ သို့သော်လည်း ယဇ်ပုရောဟိတ်နှင့် မိမိလူတို့သည် အာဗြဟံ၏မိသားစုမှ ဆင်းသက်ကြ၏။ ⁶မေလဒိဇေဒက်သည် လေဝိအမျိုးအနွယ်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း အာဗြဟံထံမှ ဆယ်ဖိုတစ်ဖိုကောက်ခံ၍ ဘုရားသခင်ဂတိထားတော်မူသော အာဗြဟံအား ကောင်းချီးပေး၏။ ⁷သာ၍ အရေးပါသောပုဂ္ဂိုလ်သည် မိမိထက်သာ၍ အရေးမပါသောပုဂ္ဂိုလ်အား ကောင်းချီးပေးကြောင်း လူအပေါင်းတို့သည် သိကြ၏။ ⁸ထိုယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည် ဆယ်ဖိုတစ်ဖိုကို ကောက်ခံကြသော်လည်း အသက်ရှင်၍ သေဆုံးတတ်သောလူသားများသာ ဖြစ်ကြ၏။ သို့သော်လည်း ကျမ်းစာ၌ ရေးသားသည့်အတိုင်း အာဗြဟံထံမှ ဆယ်ဖိုတစ်ဖိုကိုယူသော မေလဒိဇေဒက်သည် အသက်ရှင်နေသေး၏။ ⁹လေဝိသည် လူတို့ထံမှဆယ်ဖိုတစ်ဖိုခံယူ၏။ ထို့ကြောင့် အာဗြဟံသည် မေလဒိဇေဒက်အား ဆယ်ဖိုတစ်ဖိုကို ပေးသောအခါ လေဝိကလည်း ဆယ်ဖိုတစ်ဖိုကို ပေးသည်ဟု ငါတို့ဆိုနိုင်၏။ ¹⁰အာဗြဟံသည် မေလဒိဇေဒက်နှင့် တွေ့သောအခါ လေဝိသည် မပေါ်မရှိသေး။ သို့သော်လည်း အာဗြဟံ၏ကိုယ်ခန္ဓာထဲ၌ရှိ၏။ ¹¹လူတို့သည် လေဝိယဇ်ပုရောဟိတ်တို့၏ အထုံးအဖွဲ့ကို အခြေခံ၍ ပညတ်တရားကို ပေးတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း လေဝိယဇ်ပုရောဟိတ်တို့၏အထုံးအဖွဲ့တို့သည် သူတို့အား ဝိညာဉ်ရေး၌ ပြည့်စုံခြင်းသို့ မရောက်စေနိုင်။ ထို့ကြောင့် နောက်ထပ် ယဇ်ပုရောဟိတ်တစ်ပါး လာရန် လိုအပ်နေ၏။ ထိုအကြောင်းအရာမှာ အာရုန်ကဲ့သို့သော ယဇ်ပုရောဟိတ်မဟုတ်ဘဲ

မေလဒိဇေဒက်ကဲ့သို့သော ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းကိုဆိုလို၏။ ¹²ထို့ကြောင့် အခြားသောယဇ်ပုရောဟိတ်အမျိုးမျိုးလားသောအခါ ပညတ်တရားသည်လည်း ပြောင်းလဲခြင်းရှိရမည်။ ¹³ငါတို့သည် သခင်ခရစ်တော်အကြောင်းကို ပြောကြ၏။ သခင်ခရစ်တော်သည် အခြားသောအမျိုးအနွယ်မှ ဖြစ်၏။ ထိုအမျိုးအနွယ်မှ ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းအဖြစ် ယဇ်ပလ္လင်ပေါ်အမှုကို ဆောင်ရွက်ပူးသူမရှိ။ ¹⁴ငါတို့၏သခင်သည် ယုဒအမျိုးအနွယ်မှ ဆင်းသက်လာကြောင်း ထင်ရှား၏။ ထိုအမျိုးအနွယ်သည် ယဇ်ပုရောဟိတ်အမျိုးအနွယ်ဖြစ်ကြောင်း မောရှေသည် တစ်ခွန်းကိုမျှ ပြောဆိုခြင်းမရှိ။

ယေရှုသည် မေလဒိဇေဒက်ကဲ့သို့သော ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းဖြစ်တော်မူ၏

¹⁵ထိုအကြောင်းအရာသည် ယခုရှင်းလင်းလျက်ရှိ၍ ငါတို့သည် မေလဒိဇေဒက်နည်းတူ အခြားသောယဇ်ပုရောဟိတ်သည် ပေါ်လာကြောင်း ထင်ရှားလျက်ရှိ၏။ ¹⁶ထိုသူသည် မိမိမိသားစုနှင့်စပ်ဆိုင်သော လူပညတ်တရားအပေါ်မမူတည်ဘဲ ယဇ်ပုရောဟိတ်ဖြစ်လာ၏။ သို့သော်လည်း မပျက်စီးနိုင်သော မိမိ၏အသက်တာအားဖြင့် ဖြစ်၏။ ¹⁷ကျမ်းစာ၌ “သင်သည် မေလဒိဇေဒက်နည်းတူ ထာဝရယဇ်ပုရောဟိတ်ဖြစ်၏”* ဟုရေးထား၏။

¹⁸ပညတ်တရားဟောင်းသည် အားနည်း၍ အသုံးမဝင်သောကြောင့် ပယ်ရှင်းခြင်းသို့ ရောက်၏။ ¹⁹မောရှေ၏ပညတ်တရားသည် အဘယ်အရာကိုမျှ ပြည့်စုံခြင်းငှါ မလုပ်ဆောင်နိုင်။ ယခုတွင် သာ၍ကောင်းမွန်သောမျှော်လင့်ခြင်းကို ငါတို့အား ပေးတော်မူပြီ။ ထိုမျှော်လင့်ခြင်းအားဖြင့် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ထံ တော်သို့ တိုးဝင်ချဉ်းကပ်နိုင်ကြ၏။

²⁰ထို့အပြင် ဘုရားသခင်သည် ယေရှုခရစ်တော်အား ယဇ်ပုရောဟိတ်အကြီးအဖြစ် ခန့်ထားစဉ်တွင် ဂတိပြုတော်မူ၏။ အခြားသောသူ

*“သင် ... ဖြစ်၏” ဆာလံ 110:4

တို့သည် ယင်ပုရောဟိတ်အဖြစ်ခန့်ထားခြင်းခံရ
သောအခါ အဘယ်ဂတိကိုမျှမပြု။²¹ သို့သော်
လည်း ခရစ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏ဂတိ
တော်အတိုင်း ယင်ပုရောဟိတ်မင်း ဖြစ်လာ၏။

“ထာဝရဘုရားသခင်သည် ဂတိသစ္စာ ပြု
တော်မူ၏။ သူ၏စိတ်နှလုံးသည် ပြောင်း
လဲခြင်း အလျှင်းမရှိ။ ‘သင်သည် ထာဝရ
ယင်ပုရောဟိတ်ဖြစ်၏။’”

ဆာလံ 110:4

²² ထိုအကြောင်းအရာမှာ ခရစ်တော်သည်
ဘုရားသခင်နှင့် မိမိလူတို့အကြား၌ သာ၍
ကောင်းမွန်သော ပဋိညာဉ်တရား၏အာမခံ
ဖြစ်၏။

²³ ထို့အပြင် ထိုယင်ပုရောဟိတ်တစ်ပါးပါး
သေဆုံးသောအခါ သူသည် ယင်ပုရောဟိတ်အ
ဖြစ်မှ ရပ်နား၏။ ဤအကြောင်းကြောင့် ယင်ပု
ရောဟိတ်များစွာရှိ၏။²⁴ ခရစ်တော်သည် ထာ
ဝရအသက်ရှင်တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ ခရစ်တော်
သည် ယင်ပုရောဟိတ်အဖြစ်အမှုကို ဆောင်
ခြင်းမှ ဘယ်သောအခါမျှ ရပ်နားလိမ့်မည်မ
ဟုတ်။²⁵ ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်သည် သူ့အား
ဖြင့် ဘုရားသခင်အထံတော်သို့ လာသောလူ
တို့ကို ကယ်တင်ခြင်းပေးနိုင်တော်မူ၏။ ခရစ်
တော်သည် ဤအမှုကို အစဉ်ပြုနိုင်တော်မူ၏။
အကြောင်းမူကား၊ ခရစ်တော်သည် အစဉ်အမြဲ
အသက်ရှင်၍ ဘုရားသခင် အထံတော်သို့ မိမိ
အားဖြင့်လာသောလူတို့အား ကူညီရန် အစဉ်
သင့်ရှိတော်မူ၏။

²⁶ ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်သည် ငါတို့လိုအပ်
လျက်ရှိသောယင်ပုရောဟိတ်မင်းဖြစ်၏။ ကိုယ်
တော်သည် သန့်ရှင်းတော်မူ၏။ ကိုယ်တော်၏
အထံ၌ အပြစ်အလျင်းမရှိ။ ကိုယ်တော်သည်
စင်ကြယ်၍ အပြစ်သားတို့၏လွှမ်းမိုးမှုကိုခံရ
သောသူမဟုတ်။ ကိုယ်တော်သည် ကောင်း
ကင်ပေါ်သို့ ချီးမြှောက်ခြင်းခံတော်မူ၏။²⁷ ခရစ်
တော်သည် အခြားသောယင်ပုရောဟိတ်များ
ကဲ့သို့မဟုတ်။ အခြားသောယင်ပုရောဟိတ်တို့

သည် နေ့စဉ်ပူဇော်သက္ကာပြုကြ၏။ သူတို့သည်
မိမိတို့အပြစ်အတွက် ရှေးဦးစွာ ယင်ပုဇော်ကြ
ပြီးနောက် အခြားသူတို့၏အပြစ်အတွက် ယင်ပု
ဇော်ကြ၏။ သို့သော်လည်း ခရစ်တော်သည်
ထိုကဲ့သို့ပြုတော်မမူ။ ခရစ်တော်သည် တစ်
ကြိမ်တည်းသာ ပူဇော်ခြင်းဖြင့် အချိန်တိုင်းအ
တွက်ပြည့်စုံ၏။ ခရစ်တော်သည် မိမိခန္ဓာကိုယ်
ကို ယင်ပုဇော်ခြင်းအလိုငှါ စွန့်တော်မူ၏။

²⁸ ပညတ်တရားသည် လူတို့အထဲမှ ယင်ပုရော
ဟိတ်မင်းကို ရွေးကောက်၍ ထိုယင်ပုရော
ဟိတ်တို့သည် အခြားသောသူကဲ့သို့ အားနည်း
ခြင်းရှိကြ၏။ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်သည်
ပညတ်တရားနောက်မှ ဂတိပြုတော်မူ၏။ ထို
ဂတိစကားတို့ကို သစ္စာဝတ်ပြု၍ ပေးတော်မူ
၏။ ထိုဘုရားသခင်၏စကားတော်သည် သား
တော်အား ယင်ပုရောဟိတ်မင်းကြီးဖြစ်စေ၏။
ထိုသားသည် အစဉ်အမြဲပြည့်စုံခြင်းရှိစေ၏။

**ယေရှုသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ယင်ပုရောဟိတ်မင်း
ဖြစ်တော်မူ၏**

၈ ငါတို့၌ ယင်ပုရောဟိတ်မင်းတစ်ပါးရှိ၏။
ဤအရာကို ငါတို့သည် အဓိကပြောဆိုခြင်း
ဖြစ်၏။ ထိုယင်ပုရောဟိတ်မင်းသည် ကောင်း
ကင်ဘုံရှိ ဘုရားသခင်၏ပလ္လင်တော်လက်ျာ
ဘက်တွင် ထိုင်လျက်နေတော်မူ၏။² ငါတို့၏
ယင်ပုရောဟိတ်မင်းသည် အသန့်ရှင်းဆုံးသော
အရပ်ဌာနတော်၌ အမှုထမ်းဆောင်နေတော်
မူ၏။ ထိုနေရာသည် လူလက်ဖြင့်မဆောက်ဘဲ
ဘုရားသခင်ကိုယ်တော်တိုင် ဆောက်သောမှန်
ကန်သောဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာဌာနဖြစ်၏။

³ ယင်ပုရောဟိတ်မင်း မှန်သမျှတို့သည်
ဘုရားသခင်အား လှူဒါန်းဆက်ကပ်ရန်နှင့် ပူ
ဇော်ရန် ခန့်ထားခြင်းဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် ငါတို့
၏ယင်ပုရောဟိတ်မင်းသည်လည်း ဘုရားသခင်
အား တစ်စုံတစ်ခုဆက်ကပ်ပူဇော်ရန် လိုပေ၏။

⁴ ငါတို့၏ယင်ပုရောဟိတ်မင်းသည် ယခုတွင်
ကမ္ဘာပေါ်၌ရှိနေသေးလျှင် ထိုသူသည် ယင်ပု
ရောဟိတ်မဖြစ်နိုင်။ အကြောင်းမူကား၊ ပညတ်

တရား၌ ရေးထားသည့်အတိုင်း ယဇ်ပူဇော်
 သောယဇ်ပူဇော်ဟိတ်များရှိ၏။⁵ ဤယဇ်ပူဇော်
 ဟိတ်တို့ ပြုသောအရာမှန်သမျှသည် ကောင်း
 ကင်ဘုံ၌ ဖြစ်လာမည့်အရာများ၏ သက္ကာန်နှင့်
 ပုံရိပ်များပင် ဖြစ်ကြ၏။ ထိုအကြောင်းအရာ
 များသည် မောရှေကိုယ်တိုင် သန့်ရှင်းသောတဲ
 တော်ကို ဆောက်လုပ်ရန် အဆင်သင့်ဖြစ် နေ
 ချိန်တွင် ဘုရားသခင်ကမောရှေအား “သင့်
 အား တောင်ပေါ်မှာ ငါပြုသည့်အတိုင်း အရာ
 ရာတိုင်းကို တိကျသေချာစွာပြုလုပ်ရမည်”^{*}
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။⁶ သို့သော်လည်း ခရစ်တော်
 ပေးအပ်ခြင်းခံရသောအလုပ်သည် ထိုယဇ်ပူ
 ဇော်ဟိတ်များအား ပေးအပ်သောအလုပ်ထက်
 သာ၍ကြီးမြတ်၏။ ထိုနည်းတူ ဘုရားသခင်ထံ
 တော်မှ ခရစ်တော်ယူဆောင်လာသော မိမိလူ
 မျိုးတော်အတွက် ပဋိညာဉ်တရားသည် ပဋိ
 ညာဉ်အဟောင်းထက် သာ၍ကြီးမြတ်၏။ ပဋိ
 ညာဉ်တရားသစ်သည်လည်း သာ၍မြတ်သော
 ဂတိတော်အပေါ်တွင် တည်၏။

⁷ ပထမအကြိမ်ပြုသော ပဋိညာဉ်တရား
 သည် မှားယွင်းခြင်းမရှိလျှင် ပဋိညာဉ်တရား
 သစ်သည် မလိုအပ်တော့ပေ။⁸ သို့သော်လည်း
 လူတို့၏မှားယွင်းချက်ကို ဘုရားသခင်သိမြင်၍
 “ဘုရားသခင် မိန့်မြှောက်တော်မူသည်မှာ၊
 ကြွသရေလအမျိုးနှင့် ယုဒအမျိုးတို့အား
 ပဋိညာဉ်တရားသစ်ကို ငါပေးသောအ
 ချိန်ရောက်လာလိမ့်မည်။”

⁹ ထိုပဋိညာဉ်တရားသည် သူတို့ကို လက်
 ဆွဲ၍ သူတို့၏အဘတို့အား အဲဂုတ္တုပြည်
 မှနှုတ်ဆောင်စဉ် ပေးဘူးသောပဋိညာဉ်
 တရားနှင့်တူမည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း
 သူတို့သည် ထိုပဋိညာဉ်တရား၌ သစ္စာမ
 ရှိကြ။ ထို့ကြောင့် သူတို့ထံမှ ငါလှည့်
 သွားသည်” ဟုထာဝရဘုရားမိန့်မြှောက်
 တော်မူ၏။

¹⁰ ဤပဋိညာဉ်တရားသည် ထိုအချိန်၌
 ကြွသရေလလူတို့နှင့် ငါပြုမည့်ပဋိညာဉ်

တရားဖြစ်လိမ့်မည်။ ထာဝရဘုရားက
 လည်း၊ ငါ၏ပညတ်ကို သူတို့၏စိတ်နှလုံး
 ထဲသို့ ငါသွင်းမည်။ သူတို့၏နှလုံးသားအ
 ပေါ်မှာ ဤပညတ်ကို ငါရေးသွင်းမည်။ ငါ
 သည် သူတို့၏ဘုရားသခင်ဖြစ်လိမ့်မည်။
 သူတို့သည်လည်း ငါ၏လူဖြစ်ကြလိမ့်
 မည်။

¹¹ အဘယ်သူမျှ မိမိအိမ်နီးချင်း သို့မဟုတ်
 မိမိညီအစ်ကိုတို့အား ‘ထာဝရဘုရားကို
 သိလော့’ ဟုသွန်သင်ရန် လိုလိမ့်မည်မ
 ဟုတ်။ အကြောင်းမူကား၊ အကြီးမြတ်
 ဆုံးသောသူမှစ၍ အနိမ့်ကျဆုံးသောသူ
 တိုင်အောင် ငါ့ကို သိကျွမ်းကြလိမ့်မည်။

¹² ငါသည် သူတို့၏မှားယွင်းမှုတို့ကို ခွင့်
 လွှတ်မည်။ ငါသည် သူတို့၏အပြစ်များ
 ကို ဘယ်သောအခါမှ အောက်မေ့မည်
 မဟုတ်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။”

ယေရှု 31:31-34

¹³ ဘုရားသခင်သည် ဤအရာကို ပဋိညာဉ်
 တရားသစ်ဟုခေါ်ဆို၏။ သူသည် ပထမပဋိ
 ညာဉ်တရားကိုဟောင်းစေ၏။ အဘယ်အရာ
 မဆို ဟောင်းနွမ်းလျှင် အသုံးမကျတော့ဘဲ
 ပျောက်ကွယ်သွားရန် အသင့်ဖြစ်နေ၏။

**ပဋိညာဉ်တရားဟောင်းအောက်၌
 ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်း**

9 ပထမပဋိညာဉ်တရားသည် ဝတ်ပြုကိုး
 ကွယ်ခြင်းအတွက် ဥပဒေရှိ၏။ လူတို့ပြု
 လုပ်သောဝတ်ပြုရာ နေရာ၌လည်းရှိ၏။² ထို
 နေရာသည် တဲတော်တွင်း၌ရှိ၏။ ပထမဦးဆုံး
 နေရာသည် သန့်ရှင်းရာနေရာဟုခေါ်၏။ ထို
 သန့်ရှင်းသောနေရာထဲတွင် မီးတိုင်နှင့်ဘုရား
 သခင်အား ပူဇော်သောရေတော်မှန်ထားသည့်
 စားပွဲရှိ၏။³ ဒုတိယကန်လန်ကာ၏နောက်တွင်
 အသန့်ရှင်းဆုံးအခန်းရှိ၏။⁴ ထိုဆုံးနေရာတွင်
 နံ့သာပေါင်းပူဇော်ရန်အတွက် ရွှေယဇ်ပလ္လင်ရှိ
 ၏။ သန့်ရှင်းသောသေတ္တာသည် ပဋိညာဉ်တ

“ဤအသွေးသည် ... တော်မူ၏” ထွက် 24:8

ရားဟောင်းနှင့်အတူ ထိုနေရာ၌ရှိ၏။ ထို
သေတ္တာတစ်ခုလုံးသည် ရွှေနှင့်ပုံးထား၏။ ထို
သေတ္တာထဲ၌ မနွနှင့်ပြည့်သောရွှေအိုးတစ်လုံး
ရှိ၏။ အရွက်ပေါက်လာသောအာဂူန်၏တောင်
ငှားလည်းရှိ၏။ ထိုသေတ္တာထဲတွင် ပဋိညာဉ်
တရားဟောင်းဆယ်ပါး ရေးသွင်းထားသော
ကျောက် ပြားနှစ်ချပ်လည်းရှိ၏။ ⁵ထိုသေတ္တာ
အထက်တွင် ဘုရားသခင်ဘုန်းအသရေကို ခင်း
ကျင်းပြသသော ကောင်းကင်တမန်ခေရူဗိမ်ပုံ
ပါရှိ၏။ ထိုခေရူဗိမ်ကောင်းကင်တမန်တို့သည်
ကရုဏာပလ္လင်တော်အပေါ်တွင်ရှိ၏။ သို့သော်
လည်း ယခုတွင် ထိုအကြောင်းကို စုံလင်စွာမ
ပြောနိုင်သေး။

⁶တဲတော်တွင်းရှိ အရာအားလုံးသည် ငါ
ရှင်းပြသည့်အတိုင်း တည်ဆောက်ထား၏။
ယဇ်ပုရောဟိတ်သည် သူတို့၏ဘာသာရေး
ဝတ္ထုများကို ထမ်းဆောင်ရန်နေ့စဉ် ပထမ
အခန်းထဲသို့ဝင်၏။ ⁷သို့သော်လည်း ယဇ်ပု
ရောဟိတ်မင်းတစ်ပါးတည်းသာ ဒုတိယအခန်း
ထဲသို့ ဝင်ခွင့်ရှိ၏။ ထိုယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းသည်
မိမိအပြစ်များနှင့် လူတို့၏အပြစ်များအတွက်
မိမိပူဇော်သောသွေးနှင့်အတူ တစ်နှစ်လျှင်တစ်
ကြိမ်သာ ထိုအခန်းထဲသို့ဝင်ရ၏။ ထိုအခန်းသို့
ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းသည် အသွေးမပါဘဲ ဘယ်
သောအခါမျှမဝင်ရ။ ထိုအသွေး အားဖြင့် မိမိ
အပြစ်နှင့် လူအများတို့၏အပြစ်အတွက် အပြစ်
ပြေရာယဇ်ကို ပူဇော်ရ၏။ ထိုအပြစ်သည် မိမိ
တို့မသိဘဲ ကျူးလွန်မိသောအပြစ်များဖြစ်၏။
⁸သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ငါတို့အား
သွန်သင်ရန် ထိုအခန်းနှစ်ခန်းကို အသုံးပြု၏။
ပထမအခန်းမပျက်မီတိုင်အောင် အသန့်ရှင်းဆုံး
သောအခန်းထဲသို့ဝင်ရန် လမ်းမပွင့်သေးချေ။
⁹ထိုအမှုတို့သည် မျက်မှောက်ကာလပတ်လုံးအ
တွက် ပုံပမာဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်ထံတော်သို့
ပေးလှူသောယဇ်ပူဇော်ခြင်း နှင့်ပူဇော်သက္ကာ
တို့သည် ဘုရားကိုကိုးကွယ်သောလူတို့၏စိတ်
နှလုံးကို အကုန်အစင်မဆေးကြောပေးနိုင်
ကြောင်းထင်ရှားစေ၏။ ¹⁰ထိုလက်ဆောင်နှင့်ပူ

ဇော်သက္ကာများသည် သောက်စရာ၊ စားစရာ
နှင့် အထူးဆေးကြောသန့်ရှင်းစေခြင်းငှါအတွက်
သာဖြစ်၏။ ထိုအရာတို့သည် စိတ်နှလုံးအတွက်
မဟုတ်ဘဲ ကိုယ်ခန္ဓာအတွက် ဥပဒေများသာ
ဖြစ်၏။ ထိုအရာတို့သည် သူတို့အတွက် ပြုပြင်
ခြင်း အချိန်ရောက်သည်အတိုင်း ထားရန်ပေး
ထားခြင်းဖြစ်၏။

**ပဋိညာဉ်တရားသစ်အောက်၌
ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်း**

¹¹သို့သော်လည်း ခရစ်တော်သည် ယခု
တွင် ငါတို့၌ရှိသောကောင်းမွန်သောအရာများ
အတွက် ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းကြီးတစ်ပါး ဖြစ်
လာ၏။ ခရစ်တော်သည် တဲတော်ထဲတွင် အမှု
ကို ပြုတော်မမူ။ သို့သော်လည်း ခရစ်တော်
သည် လူတို့မဆောက်သော သာဓ်ကောင်း
မွန်သောနေရာ၌ အမှုတော်ကို ဆောင်ရွက်၏။
ထိုနေရာသည် ဤကမ္ဘာလောကကြီးနှင့်
မစပ်ဆိုင်။ ¹²ခရစ်တော်သည် ထိုအသန့်ရှင်းဆုံး
သောအရပ်ဌာနထဲသို့ တကြိမ်တည်းဝင်တော်
မူ၏။ ထိုတစ်ကြိမ်အားဖြင့် အစဉ်လုံလောက်
ပြည့်စုံခြင်းရှိ၏။ ခရစ်တော်သည် ထိုအသန့်ရှင်း
ဆုံးသောအရပ်ဌာနထဲသို့ ဝင်ရာတွင် ဆိတ်အ
သွေး၊ နွားငယ်အသွေးမဟုတ်၊ မိမိအသွေး
တော်ကို အသုံးပြု၍ ထိုနေရာအရပ်သို့ ဝင်ပြီး
လျှင် ငါတို့အား အပြစ်မှထာဝရလွတ်မြောက်
စေတော်မူ၏။ ¹³ဆိတ်အသွေး၊ နွားသူငယ်အ
သွေးနှင့်နွားမငယ်၏ပြာကို မသန့်ရှင်းသော
သူတို့၏အပေါ်သို့ ဖျန်းခြင်းဖြင့် သူတို့အား တစ်
ဖန်ပြန်လည်၍ သန့်ရှင်းစေသည်မှန်သော်လည်း
မိမိတို့၏ခန္ဓာအတွက်သာ ဖြစ်၏။ ¹⁴ထိုသို့ဆို
သော် ခရစ်တော်၏အသွေးသည် သာဓ်ပင်
စွမ်းဆောင်နိုင်၏။ ခရစ်တော်သည် မိမိကိုယ်
ကို ပြည့်စုံသောယဇ်အပြစ် ထာဝရဝိညာဉ်
အားဖြင့် ဘုရားသခင်ထံသို့ ပူဇော်တော်မူ၏။
ကိုယ်တော်၏အသွေးတော်သည် ငါတို့ကို သေ
ခြင်းသို့ ပို့ဆောင်သော ငါတို့၏ညစ်ညူးသောအ

ကျင့်မှ လုံးဝသန့်ရှင်းစေတော်မူလိမ့်မည်။ ငါတို့သည် အသက်ရှင်တော်မူသောဘုရားသခင်ကို ကိုးကွယ်စေခြင်းငှါ ထိုအသွေးတော်သည် ငါတို့၏စိတ်နှလုံးကို သန့်ရှင်းစေတော်မူလိမ့်မည်။

¹⁵ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်သည် ပဋိညာဉ်တရားသစ်ကို ဘုရားသခင်ထံမှ ငါတို့ထံသို့ ယူဆောင်လာတော်မူ၏။ ခေါ်တော်မူသော သူတို့သည် ဘုရားသခင်ဂတိပြုတော်မူသောအရာတို့ကိုခံယူနိုင်မည့်အကြောင်း ကိုယ်တော်သည် ထိုပဋိညာဉ်တရားသစ်ကိုယူဆောင်တော်မူ၏။ ပထမပညတ်တရားအောက်၌ လူတို့၏ကျူးလွန်ပြစ်မှားသော အပြစ်များအားလုံးအတွက် ခရစ်တော်အသေခံခြင်းအားဖြင့် ပေးဆပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သောကြောင့် ဘုရားသခင်၏လူတို့သည် ဤအရာတို့ကို အစဉ်အမြဲရရှိကြလိမ့်မည်။ လူတို့သည် ထိုအပြစ်များမှလွတ်မြောက်စေခြင်းငှါ ခရစ်တော်သည် အသေခံတော်မူ၏။

¹⁶လူတစ်ဦးတစ်ယောက်သည် သေဆုံးသောအခါ သေတမ်းစာကို ထား၏။ သို့သော်လည်း ထိုသေတမ်းစာကို အသုံးမပြုမီ ထိုသေတမ်းစာကို ရေးသောသူသည် သေဆုံးကြောင်း သက်သေပြရမည်။ ¹⁷ထိုသေတမ်းစာကို ရေးသောသူသည် အသက်ရှင်နေသေးလျှင် ထိုသေတမ်းစာသည် အဘယ်သို့မျှ အကျိုးမရှိ။ သေတမ်းစာသည် ရေးသောသူ သေဆုံးမှသာ အသုံးပြုနိုင်၏။ ¹⁸ထိုနည်းတူ ဤအရာသည် ဘုရားသခင်နှင့် မိမိလူတို့ကြား၌ရှိ သောပထမပဋိညာဉ်တရားကဲ့သို့ဖြစ်၏။ ပဋိညာဉ်တရားကို အတည်ပြုရန် အသွေးလိုအပ်၏။ ¹⁹မောရှေသည် ပညတ်ချက်ရှိသမျှကို လူတို့အား ရှေးဦးစွာ ဟောပြောခဲ့ပြီ။ ထိုနောက် သူသည်နွား၊ ဆိတ်အသွေးကို ယူ၍ ရေနှင့်ရော၏။ ထိုနောက်မှ သိုးမွေးအနီရောင်ကို ဟုဿုပ်ပင်အကိုင်းတိုင် ချည်၍အသွေးကို ဆွတ်ပြီးလျှင် ပညတ်ကျမ်းပေါ်၌၎င်း၊ လူအပေါင်းတို့၌၎င်း၊ ဖျန်းရ၏။

²⁰ထိုနောက် မောရှေက “ဤအသွေးသည် ပဋိညာဉ်တရားကို တည်စေခြင်းငှါ ဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်သည် ထိုပဋိညာဉ်တရားကို လိုက်နာရန်

သင်တို့အား မိန့်တော်မူသည်” * ဟုပြောဆို၏။ ²¹ထိုနည်းတူ မောရှေသည် သန့်ရှင်းသောတံတော်ပေါ်၌ ထိုအသွေးကို ဖျန်း၏။ ထိုအသွေးဖြင့် ဝတ်ပြုရာတွင် အသုံးပြုသောတန်ဆာများကိုလည်း ထိုနည်းတူ အသွေးနှင့်ဖျန်းရ၏။ ²²ပညတ်တရားက ‘ခပ်သိမ်းသောအရာတို့သည် အသွေးအားဖြင့်သန့်ရှင်း စင်ကြယ်စေရမည်’ ဟုပြော၏။ အသွေးမသွန်းလောင်းဘဲ အပြစ်ဖြေလွှတ်ခြင်းမရှိ။

ခရစ်တော်၏ယဇ်ပူဇော်ခြင်းသည် အပြစ်များကို ယူဆောင်သွား၏

²³ဤအရာအလုံးစုံတို့သည် ကောင်းကင်ဘုံ၌ရှိသောအရာတို့၏ပုံရိပ်ဖြစ်၏။ ထိုပုံရိပ်တို့သည် ယဇ်ပူဇော်ခြင်းဖြင့် သန့်ရှင်းရန်လိုအပ်၏။ သို့သော်လည်း၊ ကောင်းကင်အရာတို့ကို သန့်အရှင်းစင်ကြယ်စေခြင်းငှါ သာ၍ မြတ်သော ယဇ်ပူဇော်ခြင်းကို ပြုလုပ်ရ၏။ ²⁴ခရစ်တော်သည် လူတို့လက်ဖြင့် ပြုလုပ်သောအသန့်ရှင်းဆုံးဌာနသို့ ဝင်တော်မမူ။ ထိုအသန့်ရှင်းဆုံးသောဌာနသည် စစ်မှန်သောအရာတစ်ခု၏ပုံရိပ်သာဖြစ်၏။ ခရစ်တော်သည် ကောင်းကင်ဘုံထဲသို့ ဝင်တော်မူ၏။ ခရစ်တော်သည် ယခုတွင် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်မှောက်တွင် ငါတို့အား အကူအညီပေးတော်မူ၏။ ²⁵ယဇ်ပူဇော်ဟိတ်မင်းသည် အသန့်ရှင်းဆုံးနေရာသို့ တစ်နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ်ဝင်ရောက် လျှက်ရှိ၏။ သူသည် မိမိအသွေးမဟုတ်သော တိရစ္ဆာန်အသွေးကို မိမိနှင့်အတူယူသွား၏။ ခရစ်တော်သည် ကောင်းကင်ဘုံထဲသို့ ဝင်တော်မူ၏။ သို့သော်လည်း ယဇ်ပူဇော်ဟိတ်မင်းတို့သည် နှစ်တိုင်းအသွေးပူဇော်သကဲ့သို့ မိမိခန္ဓာကိုယ်ကို အကြိမ်ကြိမ် ယဇ်ပူဇော်ခြင်းပြုတော်မမူ။ ²⁶ခရစ်တော်သည် မိမိကိုယ်ကို အကြိမ်ကြိမ်ပူဇော်ရလျှင် ကမ္ဘာမြေကြီးကို ဖန်ဆင်းကတည်းကပင် အကြိမ်ပေါင်းများစွာ ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းများခံရမည်ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း၊ ခရစ်တော်သည် မိမိကိုယ်

“သင့်အား ... လုပ်ရမည်” ထွက် 25:40

ကို တစ်ကြိမ်တည်းသာ ပူဇော်ရန် ကြွဆင်းလာ
၍၊ ထိုတစ်ကြိမ်တည်းအားဖြင့် အချိန်တိုင်းအ
တွက် လုံလောက်၏။ ခရစ်တော်သည် မိမိ
ကိုယ်ကို ယင်ကောင်အဖြစ်ပူဇော်ခြင်းအားဖြင့်
အပြစ်ရှိသမျှတို့ကို ယူဆောင်ရန် ကြွဆင်းတော်
မူ၍ ထိုအချိန်သည် ကမ္ဘာကုန်ဆုံးရန် နီးကပ်
ချိန်တွင်ဖြစ်၏။²⁷ လူသည် တစ်ကြိမ်တည်း သေ
ကြရမည်။ ထိုနောက် သူသည် တရားစီရင်ခြင်း
ခံရမည်။²⁸ ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်သည် လူအ
ပေါင်းတို့၏အပြစ်ကို ဆောင်ယူသွားရန် တစ်
ကြိမ်တည်း ပူဇော်၏။ ထိုနောက် ခရစ်တော်
သည် နောက်တစ်ဖန်ပြန် လည်ကြွလာဦးမည်။
သို့သော်လည်း လူတို့၏အပြစ်များအတွက်
မဟုတ်။ ခရစ်တော်သည် မိမိကို စိတ်အား
ထက်သန်စွာ စောင့်မျှော်နေသောသူတို့အ
တွက် ကယ်တင်ခြင်းကို ယူဆောင်ရန်အတွက်
ကြွလာတော်မူမည်ဖြစ်၏။

**ခရစ်တော်၏ယင်ပူဇော်ခြင်းသည် ကျွန်ုပ်
တို့အား ပြည့်စုံစေတော်မူ၏**

10 ပညတ်တရားသည် နောင်လာမည့်
ကောင်းသောအရာများအတွက် ပုံရိပ်
သာဖြစ်၏။ ပညတ်တရားသည် စစ်မှန်သော
အရာတို့၏ပုံရိပ်အစစ်အမှန်မဟုတ်။ ပညတ်တ
ရားသည် ထိုကဲ့သို့သော နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ယင်
ကို ပူဇော်ရန် ပညတ်ထား၏။ ထာဝရဘုရား
အား ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရန်အတွက် ရောက်ရှိလာ
သောသူတို့သည် ထိုယင်ကို အမြဲပူဇော်ရမည်။
သို့သော်လည်း ထိုပညတ်တရားသည် လူတို့
အား ပြည့်စုံခြင်းသို့ဘယ်သောအခါမျှ မရောက်
စေနိုင်။² ပညတ်တရားသည် လူတို့အား ပြည့်စုံ
ခြင်းသို့ ရောက်စေနိုင်လျှင် ထိုယင်ပူဇော်ခြင်း
သည် ပူဇော်ခြင်းမှရပ်ရမည်ဖြစ်၏။ အကြောင်း
မူကား၊ လူတို့သည် မိမိတို့၏အပြစ်များမှ သန့်
ရှင်းစေနှင့် ပြီးဖြစ်လျှင် သူတို့သည် နောက်တစ်
ဖန်သံဝေဂတရားရစရာအကြောင်း အလျင်းမ
ရှိ။³ ထိုယင်ပူဇော်ခြင်းသည် လူတို့အား မိမိတို့
အပြစ်ကို နှစ်စဉ်အမြဲအောက်မေ့သတိရစေ၏။

⁴ အကြောင်းမူကား၊ နွားသူငယ်အသွေး၊ ဆိတ်
အသွေးသည် အပြစ်များကို မဆေးကြောနိုင်။

⁵ ခရစ်တော်သည် ဤလောကသို့ကြွလာ
သောအခါ မိန့်တော်မူသည်မှာ၊

“အိုဘုရားသခင် ကိုယ်တော်သည် ယင်ပူ
ဇော်ခြင်းနှင့်ပူဇော်သက္ကာကို အလိုမရှိ။
သို့သော်လည်း အကျွန်ုပ်အတွက် ခန္ဓာ
ကိုယ်ကို ပြင်ဆင်ပေးတော်မူ၏။
⁶ ကိုယ်တော်သည် တိရစ္ဆာန်များကို သတ်
ဖြတ်၍ မီးရှို့ပူဇော်ခြင်းနှင့်ကျေနပ်နှစ်သိမ့်
တော်မမူ။ ကိုယ်တော်သည် အပြစ်များ
ကို ယူဆောင်ခြင်းအတွက် ယင်ပူဇော်
ခြင်းအားဖြင့် ကျေနပ်နှစ်သိမ့်တော်မမူ။
⁷ ထိုနောက် အကျွန်ုပ်ကအိုဘုရားသခင်၊
‘ဤနေရာ၌ အကျွန်ုပ်ရှိပါ၏။ ပညတ်
ချက်ကျမ်းစာ၌ အကျွန်ုပ်၏အကြောင်း
ကို ရေးထားသည့်အတိုင်း ကိုယ်တော်၏
အလိုတော်ကို ဆောင်ခြင်းငှါလာပြီ။”

ဆာလံ 40:6-8

⁸ ဤကျမ်းစာ၌ ခရစ်တော်ရှေ့ဦးစွာ မိန့်မြွက်ခဲ့
သည်မှာ အိုဘုရားသခင်၊ မီးရှို့ရာယင်၊ အပြစ်
ပြေရာယင် အစရှိသောယင်များနှင့် ပူဇော်
သက္ကာများတို့ကို ကိုယ်တော်သည် အလိုမရှိ။
အားရနှစ်သက်တော်မမူ။ ပညတ်တရားသည်
ထိုယင်ပူဇော်ခြင်းများကို တောင်းဆိုသော်
လည်း ကိုယ်တော်သည် ဤအရာများကို မိန့်ဆို
တော်မူ၏။⁹ ထိုနောက် ကိုယ်တော်မိန့်ဆို
သည်မှာ၊ အိုဘုရားသခင် ကိုယ်တော်၏အလို
တော်ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းငှါ အကျွန်ုပ် ဤနေ
ရာ၌ရှိပါ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည်
ပထမယင်ပူဇော်ခြင်းအထုံးအဖွဲ့များကို ပယ်၍
အသစ်သောအထုံးအဖွဲ့တို့ကို အတည်ပြုရန်
ထားတော်မူ၏။¹⁰ ခရစ်တော်သည် ဘုရား
သခင်၏အလိုတော်အတိုင်း လုပ်ဆောင်တော်
မူ၏။ ထိုနောက် ထိုအလိုတော်နှင့်အညီ ယေရှု
ခရစ်၏ခန္ဓာကိုယ်ကို ယင်ပူဇော်ခြင်းအားဖြင့်

ငါတို့သည် သန့်ရှင်းခြင်းသို့ ရောက်ခြင်းဖြစ်၏။
ခရစ်တော်သည် ထိုယဇ်ပူဇော်ခြင်းကို တစ်
ကြိမ်ပြု၍ အချိန်တိုင်းအတွက် လုံလောက်၏။

¹¹နေ့စဉ်နေ့တိုင်း ယဇ်ပုရောဟိတ်သည်
မတ်တတ်ရပ်လျက် သူတို့၏ဘာသာရေးဆိုင်ရာ
လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ဆောင်ရွက်ကြ၏။
ယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည် ထိုယဇ်ပူဇော်ခြင်းကို
အထပ်ထပ် ပူဇော်လျက်နေကြ၏။ သို့သော်
လည်း၊ ထိုယဇ်ပူဇော်ခြင်းတို့သည် အပြစ်များ
ကို ဆေးကြောနိုင်စွမ်းမရှိ။ ¹²သို့သော်လည်း
ခရစ်တော်သည် အပြစ်ဖြေဆပ်ရန် တစ်ကြိမ်
တည်းသာ ယဇ်ပူဇော်ခြင်းကိုပြု၍ ထိုယဇ်သည်
အချိန်တိုင်းအတွက် လုံလောက်၏။ ထို့နောက်
ခရစ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏လက်ျာတော်
ဘက်တွင် ထိုင်နေတော်မူ၏။ ¹³ယခုတွင် ခရစ်
တော်သည် မိမိရန်သူတို့ကိုမိမိ တန်ခိုးအောက်
၌ချထားသည်တိုင်အောင် စောင့်ဆိုင်းလျက်
နေ၏။ ¹⁴တစ်ကြိမ်တည်း ပူဇော်ခြင်းဖြင့် ခရစ်
တော်သည် မိမိလူတို့ကို ပြည့်စုံစေတော်မူ၍၊
ထိုသူတို့သည် ခရစ်တော်အားဖြင့် သန့်ရှင်းစေ
ခြင်းကိုခံရကြ၏။

¹⁵သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်သည်လည်း
ငါတို့အား ထိုအကြောင်းအရာကို ဖော်ပြတော်
မူ၏။

¹⁶ ပထမဦးစွာပြောခဲ့သည်မှာ ဘုရားသခင်
က နောင်ကာလတွင် “ငါ့လူမျိုးတို့နှင့်
ဤပဋိညာဉ်တရားကို ငါပြုမည်။ ငါ
ပညတ်တရားကို သူတို့စိတ်နှလုံးထဲ၌ ငါ
သွင်း၍ သူတို့စိတ်ဝိညာဉ်၏အပေါ်မှာ
ရေးထားမည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ယေရှု 31:33

¹⁷ ထို့နောက် ငါသည်သူတို့၏အပြစ်ကိုမအောက်
မေ့ဘဲနေမည်။

“ငါသည် သူတို့၏ညစ်ညူးသောအပြုအမူ
များကို နောက်တစ်ဖန် အောက်မေ့မည်
မဟုတ်။”

ယေရှု 31:34

¹⁸ ထိုအရာရှိသမျှတို့သည် ခွင့်လွှတ်ခြင်းခံရလျှင်
အပြစ်အတွက် အခြားသောယဇ်ပူဇော်ခြင်းကို
လိုအပ်လိမ့်မည်မဟုတ်။

ဘုရားသခင်ကို ချဉ်းကပ်ကြလော့

¹⁹ ထို့ကြောင့် ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့၊ ငါတို့
သည် သန့်ရှင်းရာဌာနထဲသို့ဝင်ရန် လုံးဝလွတ်
လပ်ခြင်းအခွင့်ကို ရကြ၏။ ယေရှု၏အသွေး
တော်ကြောင့် ငါတို့ဝင်နိုင်ကြ၏။ ²⁰ ငါတို့သည်
ယေရှုဖွင့်ပေးသော လမ်းသစ်အားဖြင့် ဝင်
ရောက်နိုင်ကြပြီ။ ထိုလမ်းသည် အသက်ရှင်
သောလမ်းဖြစ်၏။ ထိုလမ်းသည် ခရစ်
တော်၏ကိုယ်ခန္ဓာတည်းဟူသော ကန့်လန့်ကာ
အားဖြင့်ဖြစ်၏။ ²¹ ငါတို့၌လည်း ထာဝရဘုရား
၏အိမ်တော်ကို အုပ်ချုပ်သောယဇ်ပုရောဟိတ်
မင်းလည်းရှိ၏။ ²² ငါတို့သည် သန့်ရှင်းခြင်းသို့
ရောက်၍ အပြစ်ဒုစရိုက် ကိုခံစားခြင်းမှ လွတ်
မြောက်ခြင်းကိုခံရပြီ။ ငါတို့၏ကိုယ်ခန္ဓာသည်
လည်း သန့်ရှင်းသောရေဖြင့် ဆေးကြောခြင်း
အရှိပြီ။ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်
ထံတော်သို့ စစ်မှန်သောစိတ်နှလုံးနှင့်၊ ယုံကြည်
ခြင်းအားဖြင့် ရသောယုံကြည်စိတ်ချမှုနှင့်လာ
ကြကုန်အံ့။ ²³ ငါတို့သည် ရရှိထားသောမျှော်
လင့်ခြင်းကို ဖြည့်ဆည်းခံစားစွဲကိုင်ထားရမည်။ ငါ
တို့သည် ထိုမျှော်လင့်ခြင်းကို တခြားသောသူ
အတို့အား ပြောကြားရန် ဘယ်သောအခါမျှ
အရေးမရှိမ့်ရ။ ဘုရားသခင်သည် မိမိဂတိထား
တော်မူသည် အတိုင်းပြုမည်ဟု ငါတို့ယုံကြည်
စိတ်ချနိုင်၏။

**မြဲမြံခိုင်ခံ့ခြင်းရှိစေရန်အချင်းချင်း
ကူညီလော့**

²⁴ ငါတို့သည် အခြားသူတို့အတွက် စဉ်းစား
၍ အချင်းချင်း အားပေးစေခြင်းငှါငှါ၊ မေတ္တာ
ပြုစေခြင်းငှါငှါ၊ ကောင်းမှုပြုစေခြင်းငှါငှါ
ထောက်ရှုကြရမည်။ ²⁵ အချို့သောသူတို့သည်
အချင်းချင်း စည်းဝေးခြင်းမှ ရှောင်လွှဲတတ်၏။
ငါတို့သည် ထိုသို့မပြုရ၊ ငါတို့သည် အတူတကွ

စုစည်းကြ၍ အထူးသဖြင့် ထိုနေ့ရက်ရောက် လာခြင်းကို မြင်သကဲ့သို့ အချင်းချင်း ခွန်အား ပေးကြရမည်။

ခရစ်တော်ထံမှပြန်လှည့်မသွားနှင့်

²⁶ ငါတို့သည် သမ္မာတရားကို သိပြီးနောက် အပြစ်ကို ဆက်၍ပြုရန် ဆုံးဖြတ်လျှင် နောက် တစ်ဖန် အပြစ်ဆေးကြောရန် အခြားသောယင် ပူဇော်ခြင်းမရှိ။ ²⁷ ငါတို့အပြစ်များကို ဆက်၍ ကျူးလွန်နေလျှင် ဘုရားသခင်ကို ဆန့်ကျင် ဘက်ပြုသောသူတို့အားပျက် ဆီးသောအမျက် တော်မီးနှင့်တကွ ကြောက်မက်ဖွယ်သောတ ရားစီရင်ခြင်းကို မျှော်လင့်နိုင်၏။ ²⁸ လူတစ် ယောက်သည် မောရှေ၏ပညတ်တရားကို ချိုး ဖောက်ကြောင်း သက်သေနှစ်ဦးသုံးဦးရှိလျှင် ထိုသူသည် သနားခြင်းကိုမခံရဘဲ အသတ်ခံရ ၏။ ²⁹ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်၏သားတော်ကို မှန်းသောသူသည် မည်ကဲ့သို့ ပြုသင့်သည်ဟု သင် တို့ထင်ကြသနည်း။ ထိုသူသည် အမှန်ပင် ပို၍ ဆိုးဝါးသောအပြစ်ဒဏ်ကို ခံထိုက်၏။ မိမိကို စင်ကြယ်စေ၍ ပဋိညာဉ်တရားသစ်ကို အစပြုသောအသွေးတော်ကို အပြစ်တင်သော သူ၊ ဆုကျေးဇူးကို ပေးသောပိညာဉ်တော်ကို မထိမဲ့မြင်ပြုသောသူသည် အဆိုးဝါးဆုံးပြစ် ဒဏ်ကိုခံထိုက်၏။ ³⁰ အကြောင်းမူကား၊ ဤသို့ မိန့်တော်မူသောသူကို ငါတို့သိကြ၏။ “ငါသည် မှားယွင်းသောသူကို ပြစ်ဒဏ်ပေးမည်၊ ငါသည် သူတို့ကို ပြန်ဆပ်ပေးမည်။” * တစ်ဖန်မိန့်တော် မူပြန်သည်မှာ “သခင်ဘုရားသည် မိမိလူတို့ကို စီရင်တော်မူလိမ့်မည်။” * ³¹ အပြစ်ရှိသောသူ သည် အသက်ရှင်တော်မူသော ဘုရားသခင်၏ လက်တော်ထံသို့ ကျရောက်ရန် အလွန် ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်း၏။

သင်တို့ရရှိထားသောရဲရင့်ခြင်းနှင့်သည်း ခံခြင်းကိုထိန်းသိမ်းထားလော့

³² သင်တို့သည် သမ္မာတရားကို ပထမခံယူ သောနေ့ရက်ကို သတိရကြလော့။ သင်တို့ သည် ကြီးစွာသောဆင်းရဲဒုက္ခဝေဒနာများကို ခံရ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် ဆက် လက်၍ ခွန်အားနှင့် ပြည့်စုံလျက်ရှိ၏။ ³³ တစ်ခါ တစ်ရံလူတို့သည် သင်တို့အား မုန်းတီးသော စကားများကို ဆို၍လူတို့ရှေ့တွင် သင်တို့ကို ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ကြ၏။ တစ်ခါတစ်ရံ သင်တို့ခံရ သော ထိုအရာတို့ကို ခံရသောသူတို့သည် သင် တို့ ကူညီမစကြ၏။ ³⁴ သင်တို့သည် အကျဉ်းခံရ သောသူတို့ကို ကူညီ၍ သူတို့၏ဒုက္ခဆင်းရဲ ခြင်း၌ အတူခံကြ၏။ သင်တို့ပိုင်ဆိုင်သောအ ရာရှိသမျှတို့ကို သင်တို့ထံမှ လုယူသွားခြင်းခံရ သောအခါ သင်တို့သည် ဝမ်းမြောက်စွာ ထို အရာတို့ကို လက်ခံကြ၏။ သင်တို့သည် ဆက် လက်၍ ဝမ်းမြောက်ကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သင်တို့သည် ဤအရာများထက်သာ၍ကောင်း မှန်သော ထာဝရတည်မည့်အရာတို့ကို ပိုင်ဆိုင် သည်ကိုသိကြ၏။ မကြာမမြင့်မီ အချိန်ကာလ တွင် ကြွလာမည်ဖြစ်သောအရှင်သည် ကြွလာ တော်မူလိမ့်မည်။ ထိုအရှင်သည် နှောင့်နှေးကြန့် ကြာခြင်းမရှိ။

³⁵ ထို့ကြောင့် သင်တို့၏ရဲရင့်ခြင်းကို မစွန့်ကြ နှင့်။ သင်တို့၏ရဲရင့်ခြင်းသည် ဆုလားဒ်ကိုကြွယ် ဝစွာရရှိစေလိမ့်မည်။ ³⁶ သင်တို့သည် ဘုရား သခင်၏အလိုတော်နှင့် အညီဆောင်ရွက်ရန် သည်းခံခြင်းလိုအပ်၏။ ထို့နောက် ဘုရားသခင် သည် မိမိဂတိထားတော်မူသည့်အရာကို သင် တို့အား ပေးတော်မူမည်။ ³⁷ အကြောင်းမူကား၊

“ကြွလာလတ္တံ့သောသူသည် မဆိုင်းမလင့် ဘဲမကြာမမြင့်မီ ရောက်တော်မူလိမ့် မည်။

³⁸ ပြောင်မတ်သောသူသည် ယုံကြည်ခြင်း ကြောင့် အသက်ရှင်လိမ့်မည်။ သို့သော် လည်း၊ ကြောက်ရွံ့၍ နောက်သို့ ပြန်

“ငါသည် ... ပြန်ဆပ်ပေးမည်” တရား 32:25
“ဘုရားသခင် ... မူလိမ့်မည်” ဆာလံ 135:14

လှည့်သောသူအပေါ်၌ ငါသည် အားရ နှစ်သက်ခြင်းမရှိ။” ဟဗတ္တုတ် 2:3-4

³⁹ငါတို့သည် နောက်သို့ပြန်လှည့်၍ အားလျော့ သောသူမဟုတ်။ သို့သော်လည်း ငါတို့သည် ယုံကြည်ခြင်းရှိ၍ ကယ်တင်ခြင်းရရှိ သောသူ ဖြစ်ကြ၏။

ယုံကြည်ခြင်း

11 ယုံကြည်ခြင်းသည် မျှော်လင့်သောအ ရာတို့ကို မျက်မှောက်ပြုခြင်းနှင့်၊ မမြင် ရသေးသောအရာတို့ကို သိမှတ်စွဲလမ်းခြင်းအ ကြောင်းဖြစ်၏။ ²ဘုရားသခင်သည် ရှေးလူ တို့ကို ကျေနပ်နှစ်သက်တော်မူ၏။ အကြောင်း မှာဤကဲ့သို့သော ယုံကြည်ခြင်းမျိုးရှိကြသော ကြောင့်ဖြစ်၏။

³ယုံကြည်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏အမိန့် တော်ဖြင့် ဖန်ဆင်းတော်မူသောကမ္ဘာလောက ကြီးတစ်ခုလုံးကို နားလည်စေခြင်းငှါ အထောက် အကူပြု၏။ ငါတို့မြင်ရသောအရာတို့သည် မမြင် ရသောအရာများမှ ဖန်ဆင်းခြင်းဖြစ်၏။

⁴ကာက္ကနနှင့် အာဗေလနစ်ဦးလုံးသည် ဘုရားသခင်ထံသို့ အတူတူယဇ်ပူဇော်ကြ၏။ သို့ သော်လည်း အာဗေလပူဇော်သောယဇ်သည် ကာက္ကနပူဇော်သောယဇ်ထက် သာ၍ကောင်း ၏။ အကြောင်းမူကား၊ အာဗေလသည် ယုံ ကြည်ခြင်းရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။ ဘုရားသခင် သည်လည်း အာဗေလပူဇော်သောယဇ်ကို နှစ် သက်သည် ဟုဆို၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင် သည် အာဗေလအား သူကောင်းဟု ခေါ်ဝေါ်သ မှတ်၏။ အကြောင်းမူကား၊ အာဗေလသည် ယုံကြည်ခြင်းရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။ အာဗေလ သည် သေလွန်သော်လည်း သူ၏ယုံကြည်ခြင်း ကြောင့် ယခုပင် တရားဟောသေး၏။

⁵နောက်သည် ဤကမ္ဘာမြေပြင်မှ ခွာ၍ သယ်ဆောင်သွားခြင်းခံရ၏။ သူသည် သေ ခြင်းနှင့် ကင်းလွတ်၏။ ကျမ်းစာက ‘သူသည် သယ်ဆောင်သွားခြင်းမခံရမှီ ဘုရားသခင်၏

စိတ်တော်နှင့်အမှန်တွေ့သောသူဖြစ်၏။ နောက် ပိုင်းတွင် လူတို့သည် သူ့ကို မတွေ့ရကြ။ အ ကြောင်းမူကား၊ ဘုရားသခင်သည် နောက် ကို မိမိနှင့်အတူခေါ်ဆောင်သွားခြင်း ဖြစ်၏။ နောက်၌ ဤကဲ့သို့ဖြစ်ရခြင်းမှာ သူသည် ယုံ ကြည်ခြင်းရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။ ‘ယုံကြည် ခြင်း မရှိသောသူသည် ဘုရားသခင်၏စိတ် တော်နှင့်မတွေ့နိုင်။ ဘုရားသခင် အထံတော်သို့ လာသောသူတိုင်းသည် ဘုရားသခင် အမှန် စင်စစ် ရှိတော်မူကြောင်းကို၎င်း၊ ဘုရားသခင် သည် မိမိကို အမှန်တကယ်ရှာသောသူတို့ အား ဆုလားဒါများကို ချပေးတော်မူမည် ဖြစ် ကြောင်းကို၎င်း ယုံကြည်ရမည်။

⁷နောမူကား မိမိမမြင်ရသေးသော အရာ များအတွက် ဘုရားသခင်သည် သူ့ကိုသတိပေး တော်မူ၏။ သို့သော်လည်း နောသည် ဘုရား သခင်အား ရိုသေ၍ ယုံကြည်ခြင်း စိတ်ရှိ၏။ ထို့ ကြောင့် နောသည် မိမိအိမ်သူအိမ်သားတို့ကို ကယ်တင်ရန် သင်္ဘောတစ်စင်းကို ဆောက် လုပ်၏။ နောသည် မိမိယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် လောကီသားတို့ပြုသည့် မှားယွင်းသောအရာ တို့ကို ထင်ရှားစေ၏။ ထို့ကြောင့် နောသည် ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ပြောင့်မတ်ရာသို့ရောက် သောလူထဲမှ တစ်ယောက်ဖြစ်လာ၏။

⁸ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံအား ခေါ်၍ ဂတိထားတော်မူသောအရပ်သို့ ခရီးသွားစေ ၏။ အာဗြဟံသည် မိမိသွားရမည့်အရပ်ကိုမသိ။ သို့သော်လည်း အာဗြဟံသည် ဘုရားသခင်ကို နာခံ၍ ယုံကြည်ခြင်းရှိသောကြောင့်ခရီးထွက် သွား၏။ ⁹အာဗြဟံသည် ဂတိတော်တိုင်းပြည် ဖြစ်သော တစ်ပါးသောတိုင်းပြည်၌ ဧည့်သည် ကဲ့သို့ နေထိုင်၏။ သူသည် ထိုအရာကို ယုံ ကြည်ခြင်းကြောင့် ပြုခဲ့၏။ သူသည် ထိုအရပ်၌ ကြွတော်မူ နှင့်ယာကုပ်တို့သည်လည်း ဘုရား သခင်ထံတော်မှ ဂတိတော်ကိုခံရကြ၏။

¹⁰အာဗြဟံ သည် ခိုင်ခံ့သောအုတ်မြစ်ချမည်မြို့ ကို စောင့်မျှော်လျက်နေ၏။ သူသည် ဘုရား

သခင်ကိုယ်တိုင် အစီအစဉ်ချမှတ်ပြီး တည်ဆောက်မည့်မြို့ကို စောင့်မျှော်လျက်နေ၏။

¹¹အာဗြဟံသည် သားသမီး ရရှိရန်အတွက် အလွန်အိုမင်း လျက်ရှိနေ၏။ စာရာသည်လည်း မွေးဖွားနိုင်သောအခြေအနေမဟုတ်။ အာဗြဟံသည် ဘုရားသခင်အား ယုံကြည်၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် သူတို့အား သားသန္ဓေတည်နိုင်သောအခွင့်တန်းခိုးကို ပေးတော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား ဂတိထားတော်မူသောသူသည် သစ္စာရှိသည်ဟု စိတ်စွဲလမ်းခြင်းရှိ၏။ ဘုရားသခင်သည် ဂတိတော်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည်ဟု ယုံကြည်ခြင်းရှိ၏။ ¹²အာဗြဟံသည် အလွန်အိုမင်း၍ သေလုနီးအချိန်ရောက်နေပြီ။ သို့သော်လည်း ထိုသူမှ ကောင်းကင်ကြယ်ကဲ့သို့၎င်း၊ သမုဒ္ဒရာကမ်းနား၌ မရေတွက်နိုင်သောသဲလုံးကဲ့သို့၎င်း၊ များစွာသောအမျိုးအနွယ်ဆင်းသက်လာ၏။

¹³ထိုလူတို့သည် သေသည့်တိုင် ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် အသက်ရှင်ကြ၏။ ဘုရားသခင်သည် မိမိလူမျိုးတို့အတွက် ဂတိထားတော်မူသောအရာကိုထိုသူတို့မရရှိကြ။ သူတို့သည် နောင်ကာလ၌ လာမည့်အရာများကို အဝေးမှသာ မြင်၍ ထိုအရာအတွက် ဝမ်းမြောက်ကြ၏။ သူတို့သည် ဤကမ္ဘာပေါ်တွင် ဧည့်သည်လူစိမ်းများဖြစ်သည်ကို ဝန်ခံကြ၏။ ¹⁴သူတို့သည် ဧည့်သည်လူစိမ်းများဖြစ်ကြောင်း ဝန်ခံကြသောကြောင့် မိမိတို့၏တိုင်းပြည်ဟု သူတို့ခေါ်နိုင်ရမည့်တိုင်းပြည်ကို မျှော်လင့်နေကြောင်းကို ထင်ရှားစေ၏။ ¹⁵ထိုသူတို့သည် မိမိတို့ထွက်ခွာလာသောပြည်ကို အောက်မေ့သည် မှန်လျှင်ထိုတိုင်းပြည်သို့ ပြန်ရသောအခွင့်ကိုရကြ၏။ ¹⁶သို့သော်လည်း သူတို့သည် သာ၍ကောင်းသောကောင်းကင်နိုင်ငံကို မျှော်လင့်လျက်နေကြ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် သူတို့၏ဘုရားဟုခေါ်ဝေါ်သော အခါ ရှက်တော်မမူ။ ဘုရားသခင်သည် သူတို့အတွက်မြို့တစ်မြို့ကို ပြင်ဆင်တော်မူ၏။

¹⁷⁻¹⁸ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံ၏ယုံကြည်ခြင်းကို စုံစမ်းတော်၍ ကြွတော်မူအား ယင်

ကောင်အဖြစ် ပူဇော်ရန် တောင်းဆိုတော်မူ၏။ အာဗြဟံသည် ဘုရားသခင်ကို နာခံ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ယုံကြည်ခြင်းရှိသောကြောင့် ဖြစ်၏။ အာဗြဟံသည် ဘုရားသခင်ထံမှ ဂတိတော်ကို ရခဲ့ပြီးဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်က၊ သူအား “သင်၏အမျိုးအနွယ်တို့သည် ကြွတော်မူအားဖြင့် လာလိမ့်မည်”* ဟုမိန့်တော်မူ၏။ သို့သော်လည်း အာဗြဟံသည် မိမိတစ်ဦးတည်းသော သားကို ပူဇော်ရန် အသင့်ရှိနေ၏။ အာဗြဟံသည် ဤကဲ့သို့ပြုလုပ်ရခြင်းမှာ သူ၏ယုံကြည်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်၏။ ¹⁹ဘုရားသခင်သည် သေသောသူကို သေခြင်းမှထမြောက်စေနိုင်သည်ကို အာဗြဟံသည် ယုံကြည်၏။ အမှန်စင်စစ် ဘုရားသခင်သည် ကြွတော်မူအား သတ်ရန်ရပ်တန့်ပေးလိုက်သောအခါ အာဗြဟံသည် ကြွတော်မူအား သေခြင်းမှပြန် လည်ရရှိသကဲ့သို့ဖြစ်၏။

²⁰ကြွတော်မူသည် အနာဂတ်အရာတို့ကို မှတ်၍ ယာကုပ်နှင့်သောအား ကောင်းချီးပေး၏။ အကြောင်းမူကား၊ သူသည် ယုံကြည်ခြင်းရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။ ²¹ယာကုပ်သည် ယောသပ်၏သားနှစ်ယောက်အား သေလုနီးပါးအချိန်တွင် ကောင်းချီးပေး၏။ ယာကုပ်သည် သူ၏တောင်ငှေးထိပ်မှာမှီလျက် ဘုရားသခင်အား ဝတ်ပြုကိုးကွယ်၏။ ယာကုပ်သည် ထိုအရာကို ပြုရသည့်အကြောင်းမှာ သူ၌ယုံကြည်ခြင်းရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။ ²²ယောသပ်သည် သေလုနီးပါးအချိန်၌ ကြွသရေလလူမျိုးတို့အား အဲဂုတ္တုပြည်မှ ထွက်ခွာမည့်အကြောင်းကို ပြောဆို၏။ ထို့နောက် သူ၏ခန္ဓာကိုယ်အား မည်ကဲ့သို့ပြုရမည်ကို မှာကြားခဲ့၏။ ယောသပ်သည် ထိုကဲ့သို့ ပြောဆိုခြင်းမှာ ယုံကြည်ခြင်းရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။

²³မောရှေ၏အဘနှင့်အမိတို့သည် မောရှေမွေးဖွားပြီးနောက် သုံးလအတွင်း ဝှက်ထား၏။ အကြောင်းမူကား၊ သူတို့သည် ယုံကြည်ခြင်းရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။ သူတို့သည် မောရှေ

*“သင်၏အမျိုးအနွယ် ... လာလိမ့်မည်” ကမ္ဘာ 21:12

အား အလွန်လှပသောကလေးဖြစ်ကြောင်းကို သိမြင်ကြ၏။ သူတို့သည် ရှင်ဘုရင်၏အမိန့်ကို ကြောက်ရွံ့ခြင်းမရှိ။ မနာခံဘဲနေကြ၏။

²⁴မောရှေသည် အသက်အရွယ်ရောက်လာ သောအခါ ဗာရောဘုရင်သမီး၏သားဟု ခေါ် ဝေါ်ခြင်းကို ငြင်းပယ်၏။ ²⁵မောရှေသည် အပြစ် ခွဲ ဖျော်မေ့ခြင်းကိုမရွေးချယ်။ ထိုဖျော်မေ့ခြင်း သည် တစ်ခဏသာခံ၏။ ထို့ကြောင့် မောရှေ သည်မိမိလူများနှင့်အတူ ညှဉ်းဆဲခံရန် ရွေးချယ် တော်မူ၏။ မောရှေသည် ထိုကဲ့သို့ပြုရခြင်းမှာ ယုံကြည်ခြင်း ရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။ ²⁶မောရှေ သည် ခရစ်တော်အတွက် ဆင်းရဲဒုက္ခခံရခြင်း သည် အဲဂုတ္တုပြည်တစ်ပြည်လုံး၌ရှိသော ရွှေ ငွေရတနာထက် သာ၍မြတ်သည်ဟု မှတ်ယူ ၏။ မောရှေသည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ ရရှိ မည့်ဆုလားဒါများကိုသာ မျှော်လင့်လျက်ရှိ၏။

²⁷မောရှေသည် အဲဂုတ္တုပြည်မှ ထွက်ခွာလာ၏။ သူထွက်လာရ သည့်အကြောင်းကား၊ ယုံကြည် ခြင်းရှိသောကြောင့်ဖြစ်၏။ မောရှေသည် ရှင် ဘုရင်၏အမုက်ကို ကြောက်ရွံ့ခြင်းမရှိ။ မောရှေ သည် အဘယ်သူမျှ မမြင်ရသောဘုရားသခင် ကို မြင်နိုင်သကဲ့သို့ ဆက်လက်၍ ခွန်အား ကြီး၏။ ²⁸သေခြင်း၏ကောင်းကင်တမန်သည် ဣသရေလတို့၏ သားဦးများကို မသတ်မည်အ ကြောင်း မောရှေသည် ပသဒါပွဲကို ကျင်းပ၍ တံခါးများပေါ်တွင် အသွေးကို ဖျန်း၏။ မောရှေ သည် ထိုကဲ့သို့ ပြုရခြင်းမှာ ယုံကြည်ခြင်းရှိ သောကြောင့်ဖြစ်၏။ ²⁹မောရှေနောက်သို့ လိုက်လျှောက်သောလူတို့သည် ခြောက်သွေ့ သောမြေပြင်၌ လျှောက်သွားသကဲ့သို့ ပင်လယ် နီကိုဖြတ်၍ လျှောက်သွားကြ၏။ သူတို့သည် ယုံကြည်ခြင်းကြောင့်ထို အရာတို့ကို ပြုနိုင်ကြ ၏။ သို့သော်လည်း အဲဂုတ္တုလူတို့သည် ထို သို့ပြုရန် ကြိုးစားကြသောအခါ သူတို့သည် နှစ် မြုပ်သွားကြ၏။ ³⁰ဘုရားသခင်လူတို့၏ယုံကြည် ခြင်းကြောင့်ယေရိခေါမြို့၏မြို့ရိုးသည် ပြိုလဲ၏။ လူတို့သည် မြို့ရိုးပတ်လည်ကို ဒုနစ်ရက်တိတိ လှည့်ပြီးနောက် မြို့ရိုးသည် ပြိုလဲလေ၏။

³¹ပြည့်တန်ဆာမရာခပ်သည် ဣသရေလ သူလျှိုတို့အား မိတ်ဆွေကဲ့သို့ လက်ခံ၍ ကူညီ ၏။ သူမ၏ယုံကြည်ခြင်းစိတ်ရှိခြင်းအားဖြင့် နာ ခံရန် ငြင်းဆန်သောသူတို့ကဲ့သို့ သတ်ဖြတ်ခြင်း မခံရပေ။

³²သင်တို့သည် များစွာသောဥပမာများ ကိုပေးရန်မလိုအပ်။ ငါ့၌လုံလောက်သောအ ချိန်မရှိ၍ ဂိဒေါင်၊ ဗာရက်၊ ရှုံဆုံ၊ ယေဖသ၊ ဒါဝိဒ၊ ရှုမ္မလနှင့် ပရောဖက်များအကြောင်း ကို မပြောနိုင်တော့ပေ။ ³³ထိုသူတို့သည် ကြီး မားသောယုံကြည်ခြင်းရှိကြ၏။ ထိုယုံကြည်ခြင်း အားဖြင့်အခြားသောတိုင်းနိုင်ငံများကို အောင် နိုင်၏။ သူတို့သည် မှန်ကန်သောအရာများကို ကျင့်၍ ဘုရားသခင်ဂတိထားတော်မူသောအ ရာများကိုရကြ၏။ သူတို့၏ယုံကြည်ခြင်းကြောင့် အချို့သောသူတို့သည် ခြင်္သေ့၏နှုတ်ကို ပိတ်နိုင် ၏။ ³⁴အချို့သောသူတို့သည် မီးတောက်မီးလျှံ တို့ကို ငြိမ်းစေ၏။ အချို့သူတို့သည် ဓားဖြင့် အသတ်ခံခြင်းဘေးမှ ကယ်လွတ်ကြ၏။ သူတို့ သည် ထိုအရာကို ယုံကြည်ခြင်းကြောင့် ပြုကြ ၏။ အားနည်းသော သူတို့သည် ယုံကြည်ခြင်း ကြောင့် ခွန်အားနှင့်ပြည့်စုံ၏။ စစ်ပွဲတွင် အင် အားကြီးလာ၍ သူတို့၏ရန်သူတို့ကို မောင်း ထုတ်ကြ၏။ ³⁵သေသောသူအချို့တို့သည် ရှင် ပြန်ထမြောက်၍ မိမိတို့မိသားစုများ၌ မိန့်မတို့ ထံသို့ပြန်လည်အပ်နှံခြင်းခံရကြ၏။ အချို့သော သူတို့သည်ရှင်ပြန်ထမြောက်လို၍ ပို၍ကောင်း မှန်သောအသက်တာကို ရရှိခြင်းငှါ အလိုရှိသ ကဲ့သို့ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းကိုခံ၍ လွတ်မြောက် ခြင်းကို ငြင်းပယ်ကြ၏။ ³⁶အချို့သောသူသည် လှောင်ပြောင်ခြင်း၊ ရိုက်နှက်ခြင်းခံရ၏။ အချို့ သောသူတို့သည် ချည်နှောင်ခြင်း၊ အကျဉ်းချ ခြင်းကိုခံရ၏။ ³⁷အချို့တို့သည် ခဲနှင့်ပေါက်သတ် ခြင်း၊ လှူနှင့်ပိုင်းဖြတ်ခြင်းကိုခံရကြ၏။ သူတို့ သည် ဓားဖြင့် သတ်ခြင်းကိုခံရကြ၏။ အချို့တို့ သည် သိုးသားရေ၊ ဆိတ်သားရေကိုသာ ဝတ် အဆင်ကြရ၏။ သူတို့သည် ဆင်းရဲခြင်း၊ ဆင်းရဲ ဒုက္ခနှင့် ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်စွာ နှိပ်စက်ညှဉ်း

ပန်းခြင်းကိုခံကြ၏။³⁸ ဤလောကသည် ထိုကြီး မြတ်သောသူတို့ရှိရန် မထိုက်တန်။ သူတို့သည် တောတောင်ကန္တာရများတွင် လှည့်လည်သွား လာကြ၏။ သူတို့သည် ဂူတွင်းနှင့်မြေတွင်းများ တွင် နေထိုင်ကြရ၏။

³⁹ လူအပေါင်းတို့သည် မိမိတို့၏ယုံကြည်ခြင်း ကြောင့် နာမည်ကောင်းရကြ၏။ သို့သော် လည်း သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ကြီးမြတ်သော ဂတိတော်ကိုမခံစားရ။⁴⁰ ဘုရားသခင်သည် သာ၍ ကောင်းမွန်သောအရာကို ငါတို့အား ပေးအပ်ရန် စီစဉ်တော်မူ၏။ ထို့နောက် ထို လူတို့သည် ပြည့်စုံခြင်းသို့ ရောက်ရကြမည်။ သို့သော်လည်း သူတို့သည် ငါတို့နှင့်သာ ထိုအ ရာကိုရရှိလိမ့်မည်။

ငါတို့သည်လည်း ခရစ်တော်၏ပုံသက် သေကိုလိုက်လျှောက်ရမည်

12 ငါတို့၏ပတ်ဝန်းကျင်၌ ယုံကြည်ခြင်း ရှိ သောသူများစွာရှိ၏။ သူတို့သည် ယုံ ကြည်ခြင်း၏အဓိပ္ပါယ်ကို လမ်းပြသောအသက် တာမျိုးအားဖြင့် ဖော်ပြနေကြ၏။ ငါတို့သည် လည်း ထိုကဲ့သို့ဖြစ်ရမည်။ ငါတို့သည် ငါတို့၏ ရှေ့၌ရှိသောအပြေးပြိုင်ပွဲတွင် မရပ်မနားပြေး ကြရမည်။ ငါတို့အား ရပ်တန့်စေမည့်အရာ အားလုံးကို ဖယ်ရှားရမည်။ ငါတို့၏ကြိုးစားမှု ကို လွယ်ကူစွာ တားဆီးနိုင်သောအပြစ်ဒုစရိုက် များကိုလည်း ဖယ်ရှားရမည်။² ငါတို့သည် အ စဉ်အမြဲယေရှု၏ပုံသက် သေအတိုင်းလိုက် လျှောက်ရမည်။ ခရစ်တော်သည် ငါတို့ယုံ ကြည်ခြင်း၌ ဦးဆောင်သူဖြစ်၏။ ငါတို့၏ယုံ ကြည်ခြင်းကို ပြည့်စုံစေသောသူဖြစ်၏။ သူ သည် လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်တွင် သေခြင်းဝေဒ နာကို ခံယူတော်မူ၏။ ခရစ်တော်သည် လက် ဝါးကပ်တိုင်၏ရှက်ခြင်းတရားကို အချည်းအနီး ကဲ့သို့ မှတ်ယူတော်မူ၏။ ခရစ်တော်သည် မိမိ ရှေ့၌ချထားသောဝမ်းမြောက်ခြင်းကြောင့် ဤ အရာကိုပြုခဲ့၏။ ယခုတွင် ကိုယ်တော်သည် ဘုရားသခင်ပလ္လင်တော်၏ လက်ယာဘက်တွင်

စိုးစံတော်မူ၏။³ အပြစ်ရှိသောသူတို့သည် ကိုယ် တော်အပေါ် ပြုခဲ့သည့်မကောင်းသောအရာ ရှိသမျှတို့ကို သည်းခံတော်မူသောယေရှုအ ကြောင်းကိုဆင်ခြင်ကြလော့။ သို့မှသာ သင်တို့ သည်လည်း သည်းခံတတ်၍ ကြိုးစားအားထုတ် ခြင်းမှ ဘယ်သောအခါမျှရပ်လိမ့်မည်မဟုတ်။

ဘုရားသခင်သည် ဝခင်တစ်ဦးကဲ့သို့ဖြစ်၏။

⁴ သင်တို့သည် ဒုစရိုက်အပြစ်ကို ဆန့်ကျင် တိုက်ခိုက်နေရမည်။ သို့သော်လည်း ထိုတိုက် ခိုက်မှုသည် သင့်အား သေခြင်းသို့မရောက် စေ။⁵ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်၏သားဖြစ်၏။ သင်တို့အား နှစ်သိမ့်သောစကားကို ပြော လျှက်နေ၏။ သင်တို့သည် ထိုစကားကို မေ့ လျော့လျှက်နေ၏။

“ငါ့သား ဘုရားသခင်သည် သင်တို့ကို ဆုံးမသည့်အခါ မမှတ်တမ်းမနေနှင့်။ ထာ ဝရဘုရားသခင်သည် သင်တို့အားဆုံးမ သောအခါ ကြိုးစားအားထုတ်မှုမရပ် တန့်စေနှင့်။

⁶ ထာဝရဘုရားသည် မိမိချစ်မြတ်နိုးသူ တိုင်းကိုဆုံးမ၏။ သားအဖြစ် လက်ခံ သောသူတိုင်းကို ဆုံးမတော်မူ၏။”

သုတ္တံ၊ 3:11-12

⁷ ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် ဆုံးမခြင်းကို ခံရသောအခါ ဘုရားသခင်သည် သင်တို့အား မိမိသားကဲ့သို့ ထင်မှတ်၍ ဆက်ဆံခြင်းဖြစ် သည်ကို ထင်ရှားစေသောကြောင့် ထိုအရာ ကို လက်ခံကြလော့။⁸ သားမှန်သမျှသည် ဆုံးမ ခြင်းကိုခံရ၏။ ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် ဆုံးမ ခြင်းမခံရလျှင် စစ်မှန်သောသားမဟုတ်ဟု ဆို လို၏။ သင်တို့သည် မြောက်မထားသားများ ဖြစ်ကြ၏။⁹ ငါတို့ရှိသမျှတို့သည် ငါတို့အား ဆုံး မရန် လောက၌အဘများရှိကြ၏။ ငါတို့၏အ ဘများကိုလည်း ရှိသေလေးစားကြ၏။ ထို နည်းတူစွာ ငါတို့သည် ငါတို့ဝိညာဉ်တော်၏ အဘမှ လာသောဆုံးမခြင်းကိုခံယူရန် သာ၍

အရေးကြီးပေ၏။ ထိုကဲ့သို့ဖြစ်လျှင် ငါတို့သည် အသက်ကို ရကြလိမ့်မည်။¹⁰ မြေကြီးပေါ်၌ရှိသော ငါတို့၏အဘသည် ခဏသာဆုံးမ၏။ သူတို့သည် အကောင်းဆုံးဟု ထင်သည့်အတိုင်း ငါတို့အား ဆုံးမကြ၏။ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား ကူညီရန်ဆုံးမ၏။ ထိုနောက် ငါတို့သည် သူကဲ့သို့ သန့်ရှင်းလာလိမ့်မည်။¹¹ ဆုံးမခြင်းခံရသောအခါ ငါတို့သည် ဝမ်းမြောက်စရာမထင်။ သို့သော်လည်း ဆုံးမခြင်းခံရစဉ်တွင် နာကျင်မှုရှိ၏။ သို့သော်လည်း၊ ဆုံးမခြင်းခံရခြင်းအားဖြင့် ငါတို့သည် ထိုဆုံးမခြင်းမှ သင်ယူ၍ ငြိမ်သက်ခြင်းကို ရရှိကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ငါတို့သည် မှန်ကန်သော လမ်း၌ စတင်၍အသက်ရှင်ရမည်ဖြစ်၏။

သင်တို့အဘယ်သို့အသက်ရှင်သည်ကို သတိပြုလော့

¹²သင်တို့သည် အားနည်းလာ၏။ ထို့ကြောင့် သင်တို့သည် ကိုယ့်ကိုကိုယ် ခွန်အားနှင့်ပြန်လည်၍ ပြည့်စေလော့။¹³ မှန်သောလမ်းသို့ လျှောက်ကြလော့။ ထိုနောက် သင်တို့၏ အားနည်းခြင်းသည် သင်တို့အား ပျောက်ဆုံးခြင်းသို့ ရောက်စေလိမ့်မည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်လိမ့်မည်။

¹⁴လူအပေါင်းတို့နှင့် အသင့်အတင့် နေထိုင်ရန် ကြိုးစားကြလော့။ အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့် ကင်းလွတ်သောအသက်တာ၌ အသက်ရှင်ရန် ကြိုးစားကြလော့။ လူတစ်ယောက်၏အသက်တာသည် မသန့်ရှင်းလျှင် သူသည် ထာဝရဘုရားကို ဘယ်သောအခါမျှ မတွေ့မမြင်ရ။¹⁵ အဘယ်သူမျှ ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကို အရှုံးမခံရမည်အကြောင်း သတိပြုကြလော့။ သင်တို့ထံတွင်အဘယ်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ ခါးသောမြက်ပင် ပေါက်သကဲ့သို့ မဖြစ်လာစေခြင်းငှါ သတိပြုကြလော့။ ထိုသို့သောသူသည် သင်တို့အုပ်စုတစ်ခုလုံးကို ပျက်ဆီးနိုင်၏။¹⁶ သင်

တို့တွင် အဘယ်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ မတရားသောမေထုန် မပြုစေခြင်းငှါ သတိပြုကြလော့။ ဒေသကဲ့သို့ လောကီအရာတို့ကိုသာ မစဉ်းစားစေခြင်းငှါ သတိပြုကြလော့။ ဒေသသည် သားဦးဖြစ်၍ မိမိအဘထံမှ အမွေအားလုံးကို ရရှိနိုင်၏။ သို့သော်လည်း ဒေသသည် ထိုအရာအားလုံးကို တနပ်စာအဘိုးနှင့် ရောင်း၏။¹⁷ ဒေသသည် ထိုကဲ့သို့ပြုပြီးနောက် မိမိအဘထံမှ ကောင်းချီးမင်္ဂလာကို ခံယူလိုကြောင်း သင်တို့သိကြ၏။ ဒေသသည် ကောင်းချီး မင်္ဂလာကို အလွန်လိုချင်၍ မျက်ရည်နှင့်တောင်း၏။ သို့သော်လည်း သူ၏အဘသည် ထိုကောင်းချီးကိုပေးရန် ငြင်းပယ်ခဲ့၏။ အကြောင်းမှာ ဒေသသည် မိမိပြုမိသောအရာများအတွက် ပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရန် နည်းလမ်းမရှိ။

¹⁸သင်တို့သည် နေရာသစ်သို့ ရောက်ရှိလာပြီ။ ထိုနေရာသည် ဣသရေလလူမျိုးတို့ ရောက်ရှိနေသောတောင်ကဲ့သို့မဟုတ်။ သင်တို့သည် တို့ထံရှိရသောမီးလောင်ကျွမ်းခြင်းအားဖြင့် ထိုနေရာတွင် ရောက်ရှိနေသည်မဟုတ်။ သင်တို့သည် မှောင်မိုက်သော အရပ်ဝမ်းနည်းကြေကွဲဖွယ်သောအရပ်၊ မှန်တိုင်းထန်သောအရပ်သို့ လာသည်မဟုတ်။¹⁹ သူတို့သည် တံပိုးမှုတ်သံ၊ စကားပြောသံကို မကြားကြသလော့။ လူတို့သည် အသံကိုကြားသောအခါ နောက်တစ်ဖန်အသံကို မကြားရန် တောင်းပန်ကြ၏။²⁰ သူတို့သည် အမိန့်သံကို မကြားနိုင်။ “တိရစ္ဆာန်ပင်လျှင် ထိုတောင်ကို ထိမိခဲ့လျှင် ခဲနှင့်ပေါက်သတ်ရမည်။”^{*} ²¹ထိုသူတို့မြင်တွေ့ရသောအရာသည် အလွန်ကြောက် မက်ဖွယ်ကောင်းသည်ဟု မောရေကပင်လျှင် “ငါသည် ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ်လျက် နေသည်”^{*} ဟုပြော၏။

²²သို့သော်လည်း သင်တို့သည် ထိုကဲ့သို့

“တိရစ္ဆာန်ပင်လျှင် ... သတ်ရမည်” ထွက် 19:12-13
 “ငါသည်ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ်လျက်နေသည်” တရား9:19

နေရာသို့မလာရ။ သင်တို့ရောက်နေသော နေရာသည် ဇီအုန်တောင်ဖြစ်၏။ ထိုနေရာသည် အသက်ရှင်သော ဘုရားသခင်၏ကောင်းကင် ယေဂူလင်မြို့ ဖြစ်၏။ ထိုနေရာတွင် ကောင်းကင်တမန်ထောင်သောင်းမက ဝမ်းမြောက်ရွှင်လန်းခြင်းနှင့် စုဝေးလျက်နေကြ၏။²³ သင်တို့သည် ကောင်းကင်စာရင်း၌ နာမည်ရေးသွင်းသော ဘုရားသခင်၏သားဦးအပေါင်းတို့ စည်းဝေးရာအရပ်သို့ရောက်ပြီ။ လူ့အပေါင်းတို့ကို တရားစီရင်တော်မူသော ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ ရောက်လာကြပြီ။ ပြည့်စုံခြင်းသို့ ရောက်ရှိကြသောသူကောင်းတို့၏ဝိညာဉ်စုဝေးရာအရပ်သို့ ရောက်ရှိလာကြပြီ။²⁴ သူတို့သည် ပဋိညာဉ်တရားသစ်ကို ယူဆောင်လာသောခရစ်တော်ထံသို့ ရောက်လာကြပြီး အာဗေလ၏အသွေးထက်သာ၍ မြတ်သောအရာတို့ကို စိုသောဖျန်းဆွတ်ခြင်း၏အသွေးထံသို့ ရောက်လာကြပြီ။

²⁵ သတိပြုကြလော့။ ဘုရားသခင်မိန့်တော်မူသောအခါ အသံတော်ကို နားထောင်ရန် မငြင်းပယ်ကြနှင့်။ ထိုသူတို့သည် မြေကြီးပေါ်၌ ဘုရားသခင်က သတိပေးတော်မူသောအခါ နားထောင်ရန် ငြင်းဆန်ကြ၏။ သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ပြစ်ဒဏ်မှ မလွတ်မြောက်ကြ။ ယခုတွင် ဘုရားသခင်သည် ကောင်းကင်ဘုံမှ မိန့်တော်မူ၏။ ထိုအကြောင်းကြောင့် ဘုရားသခင်အား နာခံရန် ငြင်းဆန်သောသူတို့သည် အဆိုးရွားဆုံးသောအရာကို ရရှိကြလိမ့်မည်။

²⁶ ထိုအချိန်၌ ဘုရားသခင်၏စကားသံသည် မြေကြီးကို တုန်လှုပ်စေ၏။ သို့သော်လည်း ယခုတွင် သူသည် ဤဂတိတော်ကို ထားတော်မူ၏။ တစ်ဖန် “ငါသည် မြေကြီးကိုသာမဟုတ်၊ ကောင်းကင်ကိုလည်း တုန်လှုပ်စေမည်။”²⁷ ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်သည် “တစ်ဖန်” ဖန်ဆင်းထားသမျှသောအရာအားလုံးကို ဖျက်ဆီးမည်ဟု ဆိုလိုသတည်း။ ထိုအရာတို့သည် မတုန်လှုပ်နိုင်သောအရာများဖြစ်၏။ မတုန်လှုပ်နိုင်သောအရာများသာ ဆက်လက်၍ တည်ရှိနေလိမ့်မည်။

²⁸ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် မတုန်လှုပ်နိုင်သောနိုင်ငံကို ရရှိသောကြောင့် ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းကြရမည်။ ငါတို့သည် ကြောက်ရွံ့ရိုသေခြင်းနှင့်တကွ ဘုရားသခင်နှစ်သက်တော်မူသောလမ်းဖြင့်သူ့ကို ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ကြရမည်။²⁹ အကြောင်းမူကား၊ ငါတို့၏ဘုရားသခင်သည် ဖျက်စီးတတ်သောမီးတောက်နှင့်တူ၏။

13 သင်တို့သည် ခရစ်တော်၌ ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ ဖြစ်ကြ၏။ ထို့ကြောင့် အချင်းချင်း အပေါ်သင်တို့၏ ချစ်ခြင်းမေတ္တာသည် ဆက်လက်၍ တည်ရမည်။² သင်၏အိမ်တွင် ဧည့်သည်များကို လက်ခံကူညီရန် မမေ့လျော့နှင့်။ အချို့သူတို့သည် ထိုကဲ့သို့ ပြုခြင်းအားဖြင့် အမှတ်မထင်ကောင်းကင်တမန်တို့ကို သူတို့အိမ်များ၌ လက်ခံကြ၏။³ ထောင်ထဲ၌ ရှိသောသူတို့ကို မမေ့လျော့ကြနှင့်။ သူတို့၌ ဖြစ်ပျက်သောအရာတို့သည် သင်တို့၌ဖြစ်ပျက်နိုင်သည်ကို သတိရကြလော့။ ဒုက္ခဆင်းရဲခံရသောသူတို့ကို သတိရကြလော့။ သင်တို့သည် သူတို့နှင့်အတူ ဒုက္ခခံရသကဲ့သို့ သူတို့ကို သတိရကြလော့။

⁴ လက်ထပ်ထိမ်းမြားခြင်းအမှုသည် အသေရရှိစေလော့။ လက်ထပ်ထိမ်းမြားခြင်း အိပ်ရာကို ဖြူစင်သန့်ရှင်းခြင်းရှိပါစေ။ မတရားသောမေထုန်နှင့် မှားယွင်းသောကာမဂုဏ်လွန်ကျူးသောသူတို့ကို ဘုရားသခင်စီရင်တော်မူ၏။⁵ သင်တို့၏အသက်တာတွင် ငွေကိုတပ်မက်အခြင်းနှင့် ကင်းလွတ်စေကြလော့။ သင်၌ရှိသောဥစ္စာပစ္စည်းများနှင့် ရောင်ရဲတင်းတိမ်မှုရှိကြလော့။ ထာဝရဘုရားကလည်း၊

“ငါသည် သင့်ကို ဘယ်သောအခါမျှ ချန်၍မထား။ ငါသည် သင်တို့ကိုဘယ်သောအခါမျှ စွန့်မည်မဟုတ်။”

တရား၊ 31:6

⁶ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ရဲရင့်ခြင်းစိတ်နှင့် ပြောဆိုနိုင်ကြသည်မှာ

“ထာဝရဘုရားသည် ငါ၏ကူညီမစသူဖြစ်
၍၊ ငါသည် ကြောက်ရွံ့ခြင်းမရှိ။ လူတို့
သည် ငါ့ကို အန္တရာယ်မပေးနိုင်။”

ဆာလံ/ 118:6

⁷သင်တို့၏ခေါင်းဆောင်များကို သတိပြု
ကြလော့။ သူတို့သည် သင်တို့အား ဘုရား
သခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်ကို သင်ကြားပေး
သောကြောင့်ဖြစ်၏။ သူတို့သည် အဘယ်သို့
အသက်ရှင်၍ သေဆုံးကြသည်ကို သတိပြုကြ
လော့။ သူတို့၏ယုံကြည်ခြင်းကို အတုယူကြ
လော့။ ⁸ယေရှုခရစ်သည် ပြောင်းလဲခြင်းမရှိ။
ယေရှုခရစ်သည် မနေ၊ ယနေနှင့် နောင်ကာလ
မပြောင်းလဲခြင်းမရှိဘဲ တည်တော်မူ၏။

⁹အထူးထူးအပြားပြားသော သြဝါဒသစ်
များဖြင့် ကိုယ်ကိုကိုယ် မှားယွင်းသောလမ်းသို့
မပို့ဆောင်စေကြနှင့်။ သင်တို့၏စိတ်နှလုံးကို
အစားအသောက်နှင့်ဆိုင်သော ဥပဒေအားဖြင့်
မဟုတ်ဘဲ ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်အား
ဖြင့် ခိုင်ခံ့ခြင်းရှိစေလော့။ အဘယ်သူမျှ ထိုကဲ့
သို့သောဥပဒေများကို လိုက်နာခြင်းအားဖြင့်
အကျိုးမရရှိကြ။

¹⁰ယဇ်ပလ္လင်သည် ငါတို့၌ရှိ၏။ တဲတော်၌
ယဇ်ပူဇော်သောယဇ်ပုရောဟိတ်တို့သည် ငါတို့
ယဇ်ပူဇော်ခြင်းမှ စားသောက်ရသောအခွင့်မ
ရှိ။ ¹¹ယဇ်ပုရောဟိတ်မင်းသည် တိရစ္ဆာန်၏အ
သွေးကို အသန်ရှင်းဆုံးဌာနထံသို့ ယူဆောင်
သွား၏။ သူသည် အပြစ်အတွက် ထိုအသွေးကို
ပူဇော်ဆက်သ၏။ သို့သော်လည်း ထိုတိရစ္ဆာန်
၏ကိုယ်ခန္ဓာသည် တပ်ပြင်၌မီးရှိ၏။ ¹²ထိုနည်း
တူ ယေရှုသည် မြို့ပြင်၌ အသေသတ်ခံတော်
မူ၏။ မိမိလူတို့ကို မိမိအသွေးတော်အားဖြင့်
သန်ရှင်း စေခြင်းငှါ အသေသတ်ခံတော်မူ၏။

¹³ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ယေရှုရှိ ရာတပ်ပြင်သို့
သွား၍ သူခံရသောရှက်ကြောက် ဖွယ်ရာများ
ကဲ့သို့ ငါတို့ခံရမည်။ ¹⁴ငါတို့သည် ဤမြေကြီး
ပေါ်၌ အမြဲတည်သောမြို့မရှိ။ သို့သော်လည်း
နောင်ရရှိမည်မြို့ကို စောင့်မျှော်လျက် နေကြ

၏။ ¹⁵ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ယဇ်ကို ယေရှု
အားဖြင့် ဘုရားသခင်အားအစဉ်အမြဲပူဇော်
ကြရမည်။ ထိုယဇ်ပူဇော်ခြင်းသည် ငါတို့၏နှုတ်
ဖြင့် ဘုရားသခင်၏နာမတော်အား မွမ်းခြင်းဖြစ်
၏။ ¹⁶တပါးသူတို့အတွက် ကောင်းကျိုးပြုဖို့
မမေ့လျော့ကြနှင့်။ အခြားသူတို့အား ဥစ္စာဝေ
မျှလော့။ ဤအရာများသည် ဘုရားသခင်နှစ်
သက်တော်မူသောယဇ်ပင်ဖြစ်၏။

¹⁷သင်တို့ကို အုပ်စိုးသောသူတို့၏ စကားကို
နားထောင်၍ အုပ်ချုပ်မှုအောက်တွင် နေကြ
လော့။ သူတို့သည် သင့်အတွက် တာဝန်ယူ
ဆောင်ရွက်ပေးသူဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် သင်တို့
ကို ကာကွယ်ပေးရန် စောင့်နေသောသူများ
ဖြစ်ကြ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့ကို နားထောင်၍
နာခံကြလော့။ ထိုသို့ပြုခြင်းအားဖြင့် သူတို့
သည် သူတို့၏အမှုကို ရွှင်လန်းသောစိတ်နှင့်
ဆောင်ရွက်ကြလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် သူတို့ကို
နာကျင်စေလျှင် ထိုအရာသည် သင်တို့ကို ကူ
ညီလိမ့်မည်မဟုတ်။

¹⁸ငါတို့အတွက် ဆက်လက်၍ ဆုတောင်း
ပေးလော့။ ငါတို့သည် မှန်သောအရာကို လုပ်
ဆောင်နေကြောင်းသိရ၏။ အကြောင်းမူကား၊
ငါတို့သည် အစဉ်အမြဲ အကောင်းဆုံးသော
အရာများကိုသာ ကြိုးစား၍ လုပ်ဆောင်ကြ
၏။ ¹⁹ဘုရားသခင်သည် ငါ့ကို သင်တို့ထံသို့
တစ်ပန် ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးမည်အကြောင်း
ဆုတောင်းပေးရန် ငါတောင်းပန်၏။ ဤအရာ
ကို အခြားအရာအားလုံးထက် အကျွန်ုပ်သာ၍
အလိုရှိ၏။

²⁰⁻²¹ငြိမ်သက်ခြင်းအရှင် ဘုရားသခင်ထံမှ
သင်တို့သည် ကောင်းသောအရာမှန်သမျှကို
ရမည်အကြောင်း ငါဆုတောင်း၏။ ထိုသို့သော
အားဖြင့် မိမိအလိုတော်ရှိသောအရာတို့ကို
သင်တို့လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်သည်
ငါတို့၏သခင်ယေရှုကို သေခြင်းမှထမြောက်စေ
တော်မူ၏။ ယေရှုသည် သိုးများကို ထိန်းသော
သိုးထိန်းကြီးဖြစ်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည်
ယေရှုကို အသွေးတော်ကြောင့် ထမြောက်စေ

တော်မူ၏။ ယေရှု၏အသွေးသည် ထာဝရတည်
သောပဋိညာဉ်တရားသစ်ကို အစပြု၏။ ဘုရား
သခင်သည် မိမိကို ကျေနပ်နှစ်သက်တော်မူ
သောအရာတို့ကို ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ငါတို့၌
ပြုတော်မူမည်အကြောင်း ငါဆုတောင်း၏။
ဘုရားသခင်၌ဘုန်းတော်အစဉ်အမြဲတည်တော်
မူပါစေ၊ အာမင်။

²²ငါ့ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့၊ ဤစာထဲ၌ အ
ကျဉ်းအားဖြင့် ငါရေးထားသောအရာတို့ကို
သင်တို့သည် သည်းခံ၍ လိုက်နာရန် ငါတောင်း
ပန်၏။ ဤစကားတို့သည် သင်တို့အား ခွန်အား
ရစေခြင်းငှါ ပေးထားခြင်းဖြစ်၏။ ကျမ်းစာ

သည်လည်း ရှည်လျားသောစာမဟုတ်ပါ။ ²³ငါ
တို့၌ညီအစ်ကို တိမောသေသည် ယခုတွင်
ထောင်ထဲမှ လွတ်မြောက်သည့်အကြောင်းကို
သင်တို့သိရန် ငါအလိုရှိ၏။ သူသည် မကြာမီ
ငါထံသို့ရောက်လာလျှင် ငါသည် သင်တို့ကို
သူနှင့်အတူ လာတွေ့ဦးမည်။

²⁴သင်တို့၏ခေါင်းဆောင်အားလုံးနှင့်ဘုရား
သခင်၏လူအပေါင်းတို့ကို နှုတ်ဆက်ကြလော့။
ဣတလိပြည်မှ ဘုရားသခင်၏လူအပေါင်းတို့
သည်သင်တို့အား နှုတ်ဆက်၏။ ²⁵ဘုရားသခင်
၏ကျေးဇူးတော်သည် သင်တို့အားလုံးနှင့်အတူ
ရှိစေသတည်း။

License Agreement for Bible Texts

World Bible Translation Center

Last Updated: September 21, 2006

Copyright © 2006 by World Bible Translation Center

All rights reserved.

These Scriptures:

- Are copyrighted by World Bible Translation Center.
- Are not public domain.
- May not be altered or modified in any form.
- May not be sold or offered for sale in any form.
- May not be used for commercial purposes (including, but not limited to, use in advertising or Web banners used for the purpose of selling online ad space).
- May be distributed without modification in electronic form for non-commercial use. However, they may not be hosted on any kind of server (including a Web or ftp server) without written permission. A copy of this license (without modification) must also be included.
- May be quoted for any purpose, up to 1,000 verses, without written permission. However, the extent of quotation must not comprise a complete book nor should it amount to more than 50% of the work in which it is quoted. A copyright notice must appear on the title or copyright page using this pattern: "Taken from the HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™ © 2006 by World Bible Translation Center, Inc. and used by permission." If the text quoted is from one of WBTC's non-English versions, the printed title of the actual text quoted will be substituted for "HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™." The copyright notice must appear in English or be translated into another language. When quotations from WBTC's text are used in non-saleable media, such as church bulletins, orders of service, posters, transparencies or similar media, a complete copyright notice is not required, but the initials of the version (such as "ERV" for the Easy-to-Read Version™ in English) must appear at the end of each quotation.

Any use of these Scriptures other than those listed above is prohibited. For additional rights and permission for usage, such as the use of WBTC's text on a Web site, or for clarification of any of the above, please contact World Bible Translation Center in writing or by email at distribution@wbtc.com.

World Bible Translation Center

P.O. Box 820648

Fort Worth, Texas 76182, USA

Telephone: 1-817-595-1664

Toll-Free in US: 1-888-54-BIBLE

E-mail: info@wbtc.com

WBTC's web site – World Bible Translation Center's web site: <http://www.wbtc.org>

Order online – To order a copy of our texts online, go to: <http://www.wbtc.org>

Current license agreement – This license is subject to change without notice. The current license can be found at: <http://www.wbtc.org/downloads/biblelicense.htm>

Trouble viewing this file – If the text in this document does not display correctly, use Adobe Acrobat Reader 5.0 or higher. Download Adobe Acrobat Reader from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/readstep2.html>

Viewing Chinese or Korean PDFs – To view the Chinese or Korean PDFs, it may be necessary to download the Chinese Simplified or Korean font pack from Adobe. Download the font packs from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/acrrasianfontpack.html>